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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Richard Herrey T  
Cathrin Bergenstråhle X   Asta Groth T  
Tobias Nässén X   Elisabeth Engström T  
Sofia Fölster  -   Anders Bruhn T  
Helene Skantze  X   Annika Jung T  
Filip Wiljander  X   Vilma Mori Aguilar -  
Eva Öhbom Ekdahl X   Dominique Faymonville -  
Bo Bergkvist  X   Per Norling -  
Richard Wendt  X   Angela Berglund N  
Oliver Rykatkin X   Noa Samenius -  
Eivor Örenmark X      
Magnus Sjöqvist -      
Anna Kjellin Flory X      
Peter Zethraeus  -      
Johan Hiller -      
Axel Krottler X      
Andreas Brännström X      
Lotta Riedel   X      
Lena Gatenborg  -      
 Centerpartiet (C) 
Christine Lorne  X   Olga Anikina N  
Hans Peters  X   Björn Strehlenert -  
Håkan Ekengren  X   Maria Håård N  
Johan Krogh  X      
Linnea Strömberg  X      
Martin Hedman  X      
 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X  § 224-268 Anna-Karin Boréus T § 205-223 
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Monica Brohede Tellström X   Johan Kjellman T  
Martin Sääf X   Karin Bünger -  
Mats Granath -      
Lena Linnerborg X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X  Ej § 231 p.g.a. jäv Malin Gunnesson -  
Anders Tiger X   Maryam Herlin -  
Lydia Liu (-) X      

 Socialdemokraterna (S) 
Khashayar Farmanbar X   Andreas Falk  -  

Hadia Mian -   Ella Tegsten  T  

Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  N  

Espen Bjordal  X   Emelie Friberg N  

Gunnel Nyman Gräff  X   Viktor Ellström  -  
Martin Hellströmer  X   Andreas Andersson N  
Majvie Swärd  X      
Mattias Qvarsell X      
Helena Westerling  X      
Carl-Magnus Grenninger  X      
Alva Dahn  X      

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X   Shahin Malak  T  
Mikael Carlsson  X   Lamin Jatta Modigh  N  
Lina Olsson  X   Kristina Granlund N  
Yusie Rundkvist Chou  X      
Bosse Ståldal  -      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Åsa Nyberg X   Louise Wallenblad  T  
Esa Örmä X   Pernilla Axelsson (-) -  
Stephan Andersson  X   Christina Wiltman -  
Leonid Yurkovskiy  X      
David Hyde  -      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 
Sidney Holm X   Louise Ollivier  -  
Lisskulla Zayane X   Göran Börjesson  T  
Ninni Lindberg  X      
Pascal Mafall Fall  -      
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 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  -   Tomas Ottosson T  
Lisa Rasmussen X   Birgit Hansson -  

Fredrik Holmqvist X      
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§ 205 KFKS 2018/888 

Ny ledamot och ersättare i Nacka kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett nedanstående personer. 
Fredrik Holmkvist (V), ledamot 
Birgit Hansson (V), ersättare 
 
- - - - - 
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§ 206 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(V) i Nacka kommunfullmäktige 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Birgit Hanssons begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 207 KFKS 2018/888 

Avgången ledamot (M) i Nacka kommunfullmäktige 
 
Sofia Fölster har flyttat från Nacka kommun och därmed har hennes uppdrag upphört. En 
hemställan har gjorts till länsstyrelsen om ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 208 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Lotta Riedel (M) och Maria Raner (S) att justera 
protokollet tillsammans med ordföranden Eva Öhbom Ekdahl (M). Justeringen äger rum 
den 14 september 2020 i Nackasalen och den 22 september 2020 kl. 11.00 i Nacka 
stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 209 KFKS 2020/1 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 
 
Inga anmälningar har inkommit inför sammanträdet. 
 
- - - - - 
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§ 210 KFKS 2020/837 

Enkel fråga – Saltsjöbadsleden mellan Fisksätra och 
Saltsjöbaden 
Enkel fråga från Esa Örmä (SD) till natur- och trafiknämndens ordförande Hans Peters (C) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 211 KFKS 2020/838 

Enkel fråga – Sociala satsningar i Fisksätra med 
anledning av oroligheter där 
Enkel fråga från Lisa Rasmussen (V) till socialnämndens ordförande Helene Skantze (M) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  

Protokollsanteckningar  
Yusie Rundqvist Chou lät anteckna följande för Nackalistan. 
”I Facebook-grupper om Fisksätra minns människor fortfarande ”Bosse polis” som 
jobbade här på 70-talet. Relationer är det som avgör om en ungdom lyssnar eller inte. Just 
nu har Fisksätra bara ambulerande verksamhet från socialtjänsten och från Polarna (där de 
flesta som jobbar inte har någon social utbildning utan har gått en kort kurs). Men Fisksätra 
behöver varaktiga insatser av utbildade människor som jobbar här varje dag. Vi behöver 
fältassistenter och socialsekreterare som i samarbete med polis arbetar här i flera år för att 
öka sin lokalkännedom i området. Dessa personer (som ska vara dokumenterat duktiga på 
sitt jobb) bör vara på sina poster långsiktigt för att tidigare kunna fånga upp unga i 
riskzon.” 
 
- - - - - 
  



 
21 (104) 

 14 september 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 212 KFKS 2020/562 

Interpellation – Älgös skärgårdskaraktär 
Interpellation den 15 juni 2020 från Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 213 KFKS 2018/888 

Val av deltidsengagerad förtroendevald, 100 %, efter 
Alva Dahn (S) t.o.m. 2020-12-31 

Beslut 
Som nya deltidsengagerade förtroendevalda väljs nedanstående. 
 
Hina Khan (S), 29% 
Andreas Andersson (S), 35% 
Alva Dahn (S), 36% 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 214 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
kulturnämnden från Fredrik Holmqvist (V) samt val av 
ny ledamot t.o.m. 2020-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Jan Salomonsson (V). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 215 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
arbets- och företagsnämnden från Hans Peters (C) samt 
val av ny ersättare t.o.m. 2020-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Anna Lööv (C). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 216 KFKS 2018/888 

Val av nämndeman Nacka tingsrätt t.o.m. 2023-12-31 
efter Rickard Malmsjö (utsedd av SD) 

Beslut 
Val av ny nämndeman bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 217 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
äldrenämnden från Jan-Erik Selenius (KD) samt val av ny 
ersättare t.o.m. 2020-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 218 KFKS 2018/888 

Val av ny ledamot i socialnämnden t.o.m. 2020-12-31 
efter Sofia Fölster (M) 
 
Sofia Fölsters uppdrag har upphört på grund av folkbokföring i annan kommun. 

Beslut 
Som ny ledamot väljs Mikael Sandström (M). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 219 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare i natur- och trafiknämnden t.o.m. 
2020-12-31 efter Eric de Geer (M) 
 
Eric de Geers uppdrag har upphört på grund av folkbokföring i annan kommun. 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Anders Bruhn (M). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 220 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
utbildningsnämnden efter Ramzi Ben Youssef (V) samt 
val av ny ersättare t.o.m. 2020-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Bo Hallbeck (V). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 221 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 2:e vice 
ordförande i val- och demokratinämnden Anders V 
Nilsson (S) samt val av ny 2:e vice ordförande t.o.m. 
2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny 2:e vice ordförande bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 222 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
kulturnämnden efter Maryam Herlin (KD) samt val av ny 
ledamot t.o.m. 2020-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Ylva Jans (KD), tidigare ersättare i nämnden. 
Som ny ersättare efter Ylva Jans (KD) väljs Jonathan Derneborg (KD). 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 223 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald, 100 %, efter Réka 
Tolnai (C) samt val av ny deltidsengagerad 
förtroendevald fr.o.m. 2020-10-01 t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som nya deltidsengagerad förtroendevald väljs nedanstående. 
Olga Anikina (C), 100 % 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 224 KFKS 2019/625 

Försäljning av fastighet för bostadsändamål inom 
stadsbyggnadsprojekt Norra Skuru, Sicklaön 
Fastighet Sicklaön 40:18 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget köpekontrakt med Innovation Properties 
genom deras nybildade dotterbolag Aktiebolaget Grundstenen 166163, org.nr. 559245-
4192, gällande försäljning av fastigheten Sicklaön 40:18. 

Ärende 
Ärendet återremitterades i kommunfullmäktige den 15 juni 2020 § 169 genom en så kallad 
minoritetsåterremiss. Återremissens syfte är att värdera den del av fastigheten Sicklaön 
40: 18 som redan är exploaterad (hårdgjord) och att analysera bebyggelsens påverkan på de 
gröna sambanden med tanke på exploateringen av grannfastigheten Sicklaön 12:133. 
 
En tredjedel av fastigheten är hårdgjord. Värdet av denna del kan beräknas vara en 
tredjedel av 76 miljoner kronor. Däremot kan kommunen inte sälja fastigheten med 
begränsning av byggrätten, det vill säga endast sälja den hårdgjorda ytan. En begräsning av 
byggrätten kräver en planändring. Under program och detaljplanearbetet avvägdes natur 
och kulturintressena nogsamt i samråd med länsstyrelsen. Utredningar av grönsambandet 
gjordes under framtagandet av detaljplanen, till exempel genom naturvärdesinventeringar. 
Den tillkommande bebyggelsen i detaljplanen är anpassad efter resultatet av dessa 
utredningar. 
 
I stadsbyggnadsprojekt Norra Skuru (9104) ingår den kommunägda fastigheten Sicklaön 
40: 18 som är planlagd för bostäder. Kommunstyrelsen beslutade i januari 2020 att påbörja 
försäljningen av denna fastighet. Anbudstävlingen har avslutats och vinnare blev 
Innovation Properties med en erbjuden köpeskilling om 76 miljoner kronor, vilket är 16 
miljoner kronor mer än förväntat. Innovation Properties förvärvar fastigheten i ett nybildat 
dotterbolag Aktiebolaget Grundstenen 166163 org.nr 559245-4192 vilket är under 
namnändring till Innovation Properties Nacka Fastighets AB. Med anledning av detta 
föreslås kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att besluta att ingå föreslaget 
köpekontrakt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 199 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 3 augusti 2020 
Bilaga 1 Köpekontrakt Sicklaön 40:18 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Lisa Rasmussen (V) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL) och Mikael 
Carlsson (NL), avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade bifallit kommunstyrelsens förslag. Votering begärdes och 
verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. 
Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat att avslå kommunstyrelsens förslag.” 
Vid voteringen avgavs 37 ja-röster och 8 nej-röster. 16 ledamöter avstod från att rösta. 
Ordföranden konstaterade att kommunstyrelsens förslag därmed hade bifallits. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 1 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet för Nackalistan. 
 
Lisa Rasmussen reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det är förståeligt att närboende inte vill ha ny bebyggelse inpå knuten. Att sälja dessa två 
tomter har dock varit en förutsättning för att överhuvudtaget kunna medge ökade 
byggrätter och bygga ut vatten och avlopp, vägar och andra allmänna anläggningar med 
rimlig ekonomi för både skattebetalare och fastighetsägarna i området. Projektet har hela 
tiden byggt på att kommunen ska sälja de två markområdena för att kunna finansiera 
utbyggnaden. Att först göra av med pengarna men nu i slutändan säga nej till intäkterna 
vore ytterst oansvarigt.  
Argumentet om att en byggnation på dessa två områden skulle försvaga gröna samband i 
Nacka-Värmdökilen har förts fram och prövats tidigare, både under detaljplanearbetet och 
i överklagandet av detaljplanen, men inte befunnits tillräckligt tunga. Därför har de avslagits 
av överprövande instanser. Det finns alltså inga nya argument för att inte sälja dessa tomter 
nu.  
Säljs inte fastigheterna går kommunen miste om 106 Mkr i intäkter. Även om partierna 
hade olika uppfattning när detaljplanen antogs 2011, så har såväl beslut om utbyggnads-PM 
från 2015 som fem olika KF-beslut om projektbudget varit eniga och baserats på att dessa 
markförsäljningar ska genomföras. Intäkterna finns med i budget för 2020, inget parti har 
minskat intäkterna från markförsäljningar i sina budgetalternativ. Säger man nej nu så blir 
effekten att andra angelägna investeringar måste skjutas på framtiden. 
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Att inte sälja fastigheterna skulle även innebära en väldig orättvisa i förhållande till andra 
förnyelseområden där vi kräver att kommunen endast ska stå för vissa merkostnader för 
bussgator, allmänna bad och lekplatser etc men inte för de kostnader som den ”vanliga” 
utbyggnaden medför. Utan försäljningsintäkterna skulle kommunen/skattebetalarna 
subventionera varje fastighet i detta område med över 1 miljon kronor vilket inte är 
försvarbart. 
Det är beklämmande att vänsteroppositionen (S-V-NL-MP) inte orkar stå fast vid den linje 
de haft de senaste åren. Det visar på politisk omognad och stor brist på ansvarstagande.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Ibland hamnar man i politiska dilemman. Det man skulle vilja göra är inte möjligt. När det 
gäller försäljningen av de två tomterna i Norra Skuru och kommande bostadsbebyggelse är 
det konsekvenserna av tidigare fattat beslut i kommunfullmäktige. Ett beslut som 
Centerpartiet anser inte blev det bästa. 
När detaljplanen för Norra Skuru antogs 2011 reserverade sig Centerpartiet mot beslutet. 
Vi ville se en lägre exploateringsgrad då vi tror att det hade passat bättre i den befintliga 
miljön samt minskat skadan på den gröna kilen. Emellertid drevs detaljplanen igenom av 
andra partier. Detta kan vi i dagsläget inte göra något åt.  
Detaljplanen medger en bebyggelseomfattning som vi i grunden tycker är för stor. Men den 
utökade byggrätten som tillfördes i planarbetet 2005, innebar att de boende i området inte 
behövde betala lika mycket i gatukostnadsersättning än vad som annars hade blivit fallet. 
Hela den ekonomiska kalkylen för projektet har utgått från att den här markförsäljningen 
genomförs. Det är inte rimligt att avstå från en försäljning i dagsläget. Tomterna ger en 
inkomst till kommunen på 106 mkr vilket i dessa tider, med en djup lågkonjunktur på 
grund av Corona-viruset, är mycket betydelsefullt, inte minst för att hålla nere kommunens 
låneskuld. Kommunen har dessutom stora åtaganden när det gäller framtida investeringar 
inte minst i skolor, förskolor, gator och vägar mm. Ekonomiskt ansvarstagande är a och o i 
tider som dessa. En stabil ekonomi är en förutsättning för att kunna genomföra grön 
Centerpolitik längre fram. 
Mot denna bakgrund ser vi ingen annan möjlighet än att sälja de bägge tomterna enligt 
förslaget. Vi har förståelse för den kritik som framförts av de närboende. Försäljningen och 
kommande bebyggelse kommer att påverka närmiljön för dem. Även de biologiska 
spridningsvägarna kommer sannolikt att påverkas negativt. Därför är det mycket viktigt att 
kommunen i samband med bygglovsprocessen verkar för så liten påverkan som möjligt på 
naturen och att träd och annan vegetation kan sparas samtidigt som hus byggs så att de 
passar in så bra som möjligt i landskapet. Inom den södra fastigheten finns hällmarker med 
martallar som är mycket gamla. Dessa bör skyddas och bevaras så långt det är möjligt.” 
 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
”Liberalerna anser att naturen är ett viktigt värde i Nacka för såväl den biologiska 
mångfalden som för nackabomas tillgång till naturområden och för friluftslivet. I samband 
med att nybyggnation ändå aktualiseras på hittills orörda områden måste en avvägning 
göras av motstående intressen och intrång i naturen kan tyvärr behöva göras. Naturligtvis 
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är det önskvärt att undvika nybyggnationer på naturmark, men nya bostäder av varierande 
art efterfrågas i Nacka.  
Detaljplanen för Norra Skuru var överklagad under tre år och vann laga kraft. Mot den 
bakgrunden menar vi att nu avvakta med beslut om försäljning inte är meningsfullt och 
röstar därför ja till förslaget om försäljning. I övrigt hänvisar vi till den alliansgemensamma 
protokollsanteckningen i KS den 25/5 2020, som påminner om att den omkringliggande 
värdefulla skogen inte får skadas under byggprocessen.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande för Kristdemokraterna 
”Fastigheterna Sicklaön 40:18 och 40:19 ingår i den gröna kil som löper i östlig–västlig 
riktning genom området. Det är angeläget att den bevaras när dessa fastigheter nu bebyggs. 
Den gröna kilens funktion måste respekteras och träd så långt möjligt sparas.  
Det är också synnerligen angeläget att naturen intill dessa fastigheter inte skadas under 
bygget. I samband med bygglov, och i all annan kontakt som kommunen har med 
exploatören, måste detta inskärpas.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna röstade emot detaljplanen när den antogs för 10 år sedan. För vår del 
var det viktigt att inte medverka till detta beslut som vi från början har motsatt oss och 
samtidigt förhålla oss till det faktum att detaljplanen har varit gällande i 10 år. 
Allianspartierna var in i det sista helt enade i sitt beslut och därmed fanns det en tydlig 
majoritet för detta beslut. Nästa steg är hanteringen av bygglovsansökan och 
Socialdemokraterna kommer att bevaka ärendet noggrant i Miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens myndighetsutskott för att få en till en bebyggelse som är som 
varsam och passar in i omgivningen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistans inställning är fortfarande att den planerade bebyggelsen i norra Skuru i alltför 
hög grad inkräktar på värdefull natur och inte ska exploateras och hårdgöras på denna 
plats. Grönstråket går från väster till öster, från Sicklaön till Boo-området/Ormingelandet. 
Kommunen kan inte heller sälja av enbart den hårdgjorda ytan. Mot bakgrund av den 
bebyggelse som nyligen har tillkommit i området samt kommande avverkning av träd mm 
inför bebyggelsen av nya fastigheter så yrkar vi avslag. Exploateringen kommer att inkräkta 
starkt både på karaktären i området och på naturen och de invånare som nu bor på platsen 
som är starkt planen. De intäkter som försäljningen genererar är inte Nackalistan bundna 
av som helhet eftersom vi inte godkände tunnelbaneavtalet och dess orealistiska 
konsekvenser.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Det stora byggprojekt som hanteras inom ramen för detta ärende sätter fokus på Nacka 
kommuns situation som helhet när det gäller fastighetsutveckling och de konsekvenser 
denna för med sig, positiva som negativa. Den politik som har grundat Nackas 
fastighetsutveckling i senare tid, har rötter från tidsperioden före det att 
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Sverigedemokraterna blev parlamentariskt representerade i Nacka. Det ger också anledning 
att lyfta fram Sverigedemokraterna Nackas grundsyn på fastighetsutveckling i kommunen – 
en syn som måste gripa över båda tidsperioderna, såväl tiden före inträdet i 
kommunfullmäktige som efter. 
Sverigedemokraternas grundsyn på fastighetsutveckling tar utgångspunkt i det behov vi ser 
av varsamhet, eftertänksamhet och långsiktighet. Ett projekt av denna art, som detta i 
Norra Skuru, som har mötts av det envetna och uthålliga organiserade lokala motstånd som 
har varit påtagligt just i Norra Skuru, har uppenbarligen inte kommit till med utgångspunkt 
i dessa tre principer. De sakliga invändningarna i sammanhanget – som hänger ihop med 
flera brister i hänsyn till natur och stadsmiljö inom projektet - är väl utklarade och 
redovisade i tidigare dokument. 
Givet den situation som vi, som sagt, har ärvt från tiden före den tid när vi kunde påverka, 
har vi generellt valt en konstruktiv linje. Det är uppenbart även för oss att Nacka växer och 
måste växa, och att det därför måste byggas i Nacka. Med varsamhet, eftertänksamhet och 
långsiktighet menar vi att detta är möjligt utan stora politiska motsättningar.  
För att lyfta fram vår linje om varsamhet, eftertänksamhet och långsiktighet stödde vi en 
återremiss vid det förra tillfälle som ärendet förhandlades, och för att ge uttryck för realism 
och konstruktivitet – inte minst i finansiellt hänseende – gav vi stöd åt förslaget denna 
gång. Det kommer att visa sig att vi agerar likvärdigt i alla liknande politiska frågor med 
bäring på fastighetsutveckling i Nacka i det kommande. Sverigedemokraternas 
fastighetspolitik är enkel och transparent. Med detta är en god grund lagd för en 
konstruktiv och meningsfylld debatt i de frågor av detta slag som blir aktuella framöver.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När detaljplanen där denna fastighet ingår antogs av kommunfullmäktige år 2011 
reserverade vi i Miljöpartiet oss mot beslutet. Vi hade ett eget förslag om att helt lyfta bort 
exploateringen av områdena A (40:18) och B (40:19). Vi ansåg inte att den orörda 
värdefulla naturmarken borde exploateras över huvud taget. Tyvärr blev vi överkörda av 
den styrande majoriteten som klubbade igenom hela detaljplanen som dessvärre vann laga 
kraft år 2014. Kommunfullmäktige beslutade dock att den nya bebyggelsen skulle placeras 
med hänsyn till landskapsbilden, och så långt som möjligt anpassas efter områdets karaktär 
och befintlig bebyggelses skala. 
Flera boende i området har hört av sig till oss politiker och uttryckt en stark oro för vad 
som ska byggas på fastigheterna 40:18 och 40:19. Vi i Miljöpartiet delar deras oro med 
tanke på vad som håller på att byggas på grannfastigheten i område C (12:133). Där 
uppförs just nu en gigantisk trevåningsbyggnad plus en indragen fjärde våning med 
takterrass. Att påstå att denna byggnad så långt som möjligt anpassats efter områdets 
karaktär och befintlig bebyggelses skala är att fara med osanning. Om det är så att denna 
exploatering är möjlig även på de fastigheter som nu ska försäljas har kommunen vilselett 
medborgarna när planförslaget baxades igenom. 
Miljöpartiet vill att om det i kommunfullmäktige beslutas om en försäljning, att det i 
samband med försäljningen ges någon form av garanti till de närboende, att den nya 
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bebyggelsen kommer att anpassas till områdets karaktär och skala i enlighet med 
planbeskrivningens intentioner.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet yrkade avslag på försäljningen och anser att kommunen själv bör äga 
marken och upplåta med tomträtt istället. Ekonomin i projektet förändras naturligtvis men 
kommer att ge ett bättre utfall för kommuninnevånarna på långsikt. Dessutom äger 
kommunen marken fortfarande. Helst skulle Vänsterpartiet vilja att bostäderna byggs i 
kommunal regi genom ett kommunalt bostadsbyggnadsbolag, som hyresrätter. Det finns då 
alla möjligheter att bygga ekologiskt hållbart. energisnålt, företrädesvis noll- eller 
plusenergihus, samt att byggnadsmaterialet är trä. I brist på det, är alternativet med tomträtt 
och att i markanvisningen prioritera låg inflyttningshyra och ett ekologiskt och energisnålt 
byggande ett bättre alternativ än att sälja till högstbjudande, med lite eller ingen hänsyn till 
miljö och klimatfrågor i byggnaden eller byggprocessen.” 
 
- - - - - 
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§ 225 KFKS 2019/625 

Försäljning av fastighet för bostadsändamål inom 
stadsbyggnadsprojekt Norra Skuru, Sicklaön 
Fastighet Sicklaön 40:19 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget köpekontrakt med SDUAB Svensk 
Detaljplaneutveckling AB genom deras nybildade dotterbolag Aktiebolaget Grundstenen 
166286, org.nr. 559249-3083, gällande försäljning av fastigheten Sicklaön 40: 19. 

Ärende 
Ärendet återremitterades i kommunfullmäktige den 15 juni 2020 § 170 genom en så kallad 
minoritetsåterremiss. Återremissens syfte är att analysera bebyggelsens påverkan på de 
gröna sambanden med tanke på exploateringen av grannfastigheten Sicklaön 12:133. Det 
ska noteras att fastigheten Sicklaön 12:133 är felaktigt benämnd Sicklaön 40:133 i 
återremissen. Korrekt fastighetsbeteckningen är Sicklaön 12:133, vilken används nedan. 
Under program och detaljplanearbetet avvägdes natur- och kulturintressena nogsamt i 
samråd med länsstyrelsen. Utredningar av grönsambandet gjordes under framtagandet av 
detaljplanen, till exempel genom naturvärdesinventeringar. Den tillkommande bebyggelsen 
i detaljplanen är anpassad efter resultatet av dessa utredningar. 
I stadsbyggnadsprojekt Norra Skuru (9104) ingår den kommunägda fastigheten Sicklaön 
40:19 som är planlagd för bostäder. Kommunstyrelsen beslutade i januari 2020 att påbörja 
försäljningen av denna fastighet. Anbudstävlingen har avslutats och vinnare blev SDUAB 
Svensk Detaljplaneutveckling AB med en erbjuden köpeskilling om 30,01 miljoner kronor, 
vilket är 7,5 miljoner kronor mer än förväntat. SDUAB Svensk Detaljplaneutveckling AB 
förvärvar fastigheten i ett nybildat dotterbolag Aktiebolaget Grundstenen 166286 org.nr 
559249-3083 vilket är under namnändring till Fastighetsbolaget Sicklaön 40:19. Med 
anledning av detta föreslås kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att besluta att 
ingå föreslaget köpekontrakt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 200  
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 3 augusti 2020 
Bilaga 1 Köpekontrakt Sicklaön 40:19 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Lisa Rasmussen (V) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade att ärendet skulle bordläggas. 
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Christina Ståldal (NL) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), i första hand att 
ärendet skulle bordläggas och i andra hand avslag på kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till bordläggningsyrkandet mot avslag och fann att 
fullmäktige hade avslagit bordläggningsyrkandet. 
 
Därefter ställde ordföranden bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade bifallit kommunstyrelsens förslag. Votering begärdes och 
verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. 
Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat att avslå kommunstyrelsens förslag.” 
Vid voteringen avgavs 37 ja-röster och 8 nej-röster. 16 ledamöter avstod från att rösta. 
Ordföranden konstaterade att kommunstyrelsens förslag därmed hade bifallits. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 2 

Reservationer 
Christina Ståldal reserverade sig mot beslutet för Nackalistan. 
 
Lisa Rasmussen reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det är förståeligt att närboende inte vill ha ny bebyggelse inpå knuten. Att sälja dessa två 
tomter har dock varit en förutsättning för att överhuvudtaget kunna medge ökade 
byggrätter och bygga ut vatten och avlopp, vägar och andra allmänna anläggningar med 
rimlig ekonomi för både skattebetalare och fastighetsägarna i området. Projektet har hela 
tiden byggt på att kommunen ska sälja de två markområdena för att kunna finansiera 
utbyggnaden. Att först göra av med pengarna men nu i slutändan säga nej till intäkterna 
vore ytterst oansvarigt.  
Argumentet om att en byggnation på dessa två områden skulle försvaga gröna samband i 
Nacka-Värmdökilen har förts fram och prövats tidigare, både under detaljplanearbetet och 
i överklagandet av detaljplanen, men inte befunnits tillräckligt tunga. Därför har de avslagits 
av överprövande instanser. Det finns alltså inga nya argument för att inte sälja dessa tomter 
nu.  
Säljs inte fastigheterna går kommunen miste om 106 Mkr i intäkter. Även om partierna 
hade olika uppfattning när detaljplanen antogs 2011, så har såväl beslut om utbyggnads-PM 
från 2015 som fem olika KF-beslut om projektbudget varit eniga och baserats på att dessa 
markförsäljningar ska genomföras. Intäkterna finns med i budget för 2020, inget parti har 
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minskat intäkterna från markförsäljningar i sina budgetalternativ. Säger man nej nu så blir 
effekten att andra angelägna investeringar måste skjutas på framtiden. 
Att inte sälja fastigheterna skulle även innebära en väldig orättvisa i förhållande till andra 
förnyelseområden där vi kräver att kommunen endast ska stå för vissa merkostnader för 
bussgator, allmänna bad och lekplatser etc men inte för de kostnader som den ”vanliga” 
utbyggnaden medför. Utan försäljningsintäkterna skulle kommunen/skattebetalarna 
subventionera varje fastighet i detta område med över 1 miljon kronor vilket inte är 
försvarbart. 
Det är beklämmande att vänsteroppositionen (S-V-NL-MP) inte orkar stå fast vid den linje 
de haft de senaste åren. Det visar på politisk omognad och stor brist på ansvarstagande.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Ibland hamnar man i politiska dilemman. Det man skulle vilja göra är inte möjligt. När det 
gäller försäljningen av de två tomterna i Norra Skuru och kommande bostadsbebyggelse är 
det konsekvenserna av tidigare fattat beslut i kommunfullmäktige. Ett beslut som 
Centerpartiet anser inte blev det bästa. 
När detaljplanen för Norra Skuru antogs 2011 reserverade sig Centerpartiet mot beslutet. 
Vi ville se en lägre exploateringsgrad då vi tror att det hade passat bättre i den befintliga 
miljön samt minskat skadan på den gröna kilen. Emellertid drevs detaljplanen igenom av 
andra partier. Detta kan vi i dagsläget inte göra något åt.  
Detaljplanen medger en bebyggelseomfattning som vi i grunden tycker är för stor. Men den 
utökade byggrätten som tillfördes i planarbetet 2005, innebar att de boende i området inte 
behövde betala lika mycket i gatukostnadsersättning än vad som annars hade blivit fallet. 
Hela den ekonomiska kalkylen för projektet har utgått från att den här markförsäljningen 
genomförs. Det är inte rimligt att avstå från en försäljning i dagsläget. Tomterna ger en 
inkomst till kommunen på 106 mkr vilket i dessa tider, med en djup lågkonjunktur på 
grund av Corona-viruset, är mycket betydelsefullt, inte minst för att hålla nere kommunens 
låneskuld. Kommunen har dessutom stora åtaganden när det gäller framtida investeringar 
inte minst i skolor, förskolor, gator och vägar mm. Ekonomiskt ansvarstagande är a och o i 
tider som dessa. En stabil ekonomi är en förutsättning för att kunna genomföra grön 
Centerpolitik längre fram. 
Mot denna bakgrund ser vi ingen annan möjlighet än att sälja de bägge tomterna enligt 
förslaget. Vi har förståelse för den kritik som framförts av de närboende. Försäljningen och 
kommande bebyggelse kommer att påverka närmiljön för dem. Även de biologiska 
spridningsvägarna kommer sannolikt att påverkas negativt. Därför är det mycket viktigt att 
kommunen i samband med bygglovsprocessen verkar för så liten påverkan som möjligt på 
naturen och att träd och annan vegetation kan sparas samtidigt som hus byggs så att de 
passar in så bra som möjligt i landskapet. Inom den södra fastigheten finns hällmarker med 
martallar som är mycket gamla. Dessa bör skyddas och bevaras så långt det är möjligt.” 
 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
”Liberalerna anser att naturen är ett viktigt värde i Nacka för såväl den biologiska 
mångfalden som för nackabomas tillgång till naturområden och för friluftslivet. I samband 
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med att nybyggnation ändå aktualiseras på hittills orörda områden måste en avvägning 
göras av motstående intressen och intrång i naturen kan tyvärr behöva göras. Naturligtvis 
är det önskvärt att undvika nybyggnationer på naturmark, men nya bostäder av varierande 
art efterfrågas i Nacka.  
Detaljplanen för Norra Skuru var överklagad under tre år och vann laga kraft. Mot den 
bakgrunden menar vi att nu avvakta med beslut om försäljning inte är meningsfullt och 
röstar därför ja till förslaget om försäljning. I övrigt hänvisar vi till den alliansgemensamma 
protokollsanteckningen i KS den 25/5 2020, som påminner om att den omkringliggande 
värdefulla skogen inte får skadas under byggprocessen.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande för Kristdemokraterna 
”Fastigheterna Sicklaön 40:18 och 40:19 ingår i den gröna kil som löper i östlig–västlig 
riktning genom området. Det är angeläget att den bevaras när dessa fastigheter nu bebyggs. 
Den gröna kilens funktion måste respekteras och träd så långt möjligt sparas.  
Det är också synnerligen angeläget att naturen intill dessa fastigheter inte skadas under 
bygget. I samband med bygglov, och i all annan kontakt som kommunen har med 
exploatören, måste detta inskärpas.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna röstade emot detaljplanen när den antogs för 10 år sedan. För vår del 
var det viktigt att inte medverka till detta beslut som vi från början har motsatt oss och 
samtidigt förhålla oss till det faktum att detaljplanen har varit gällande i 10 år. 
Allianspartierna var in i det sista helt enade i sitt beslut och därmed fanns det en tydlig 
majoritet för detta beslut. Nästa steg är hanteringen av bygglovsansökan och 
Socialdemokraterna kommer att bevaka ärendet noggrant i Miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens myndighetsutskott för att få en till en bebyggelse som är som 
varsam och passar in i omgivningen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistans inställning är fortfarande att den planerade bebyggelsen i norra Skuru i alltför 
hög grad inkräktar på värdefull natur och inte ska exploateras och hårdgöras på denna 
plats. Grönstråket går från väster till öster, från Sicklaön till Boo-området/Ormingelandet. 
Kommunen kan inte heller sälja av enbart den hårdgjorda ytan. Mot bakgrund av den 
bebyggelse som nyligen har tillkommit i området samt kommande avverkning av träd mm 
inför bebyggelsen av nya fastigheter så yrkar vi avslag. Exploateringen kommer att inkräkta 
starkt både på karaktären i området och på naturen och de invånare som nu bor på platsen 
som är starkt planen. De intäkter som försäljningen genererar är inte Nackalistan bundna 
av som helhet eftersom vi inte godkände tunnelbaneavtalet och dess orealistiska 
konsekvenser.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Det stora byggprojekt som hanteras inom ramen för detta ärende sätter fokus på Nacka 
kommuns situation som helhet när det gäller fastighetsutveckling och de konsekvenser 
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denna för med sig, positiva som negativa. Den politik som har grundat Nackas 
fastighetsutveckling i senare tid, har rötter från tidsperioden före det att 
Sverigedemokraterna blev parlamentariskt representerade i Nacka. Det ger också anledning 
att lyfta fram Sverigedemokraterna Nackas grundsyn på fastighetsutveckling i kommunen – 
en syn som måste gripa över båda tidsperioderna, såväl tiden före inträdet i 
kommunfullmäktige som efter. 
Sverigedemokraternas grundsyn på fastighetsutveckling tar utgångspunkt i det behov vi ser 
av varsamhet, eftertänksamhet och långsiktighet. Ett projekt av denna art, som detta i 
Norra Skuru, som har mötts av det envetna och uthålliga organiserade lokala motstånd som 
har varit påtagligt just i Norra Skuru, har uppenbarligen inte kommit till med utgångspunkt 
i dessa tre principer. De sakliga invändningarna i sammanhanget – som hänger ihop med 
flera brister i hänsyn till natur och stadsmiljö inom projektet - är väl utklarade och 
redovisade i tidigare dokument. 
Givet den situation som vi, som sagt, har ärvt från tiden före den tid när vi kunde påverka, 
har vi generellt valt en konstruktiv linje. Det är uppenbart även för oss att Nacka växer och 
måste växa, och att det därför måste byggas i Nacka. Med varsamhet, eftertänksamhet och 
långsiktighet menar vi att detta är möjligt utan stora politiska motsättningar.  
För att lyfta fram vår linje om varsamhet, eftertänksamhet och långsiktighet stödde vi en 
återremiss vid det förra tillfälle som ärendet förhandlades, och för att ge uttryck för realism 
och konstruktivitet – inte minst i finansiellt hänseende – gav vi stöd åt förslaget denna 
gång. Det kommer att visa sig att vi agerar likvärdigt i alla liknande politiska frågor med 
bäring på fastighetsutveckling i Nacka i det kommande. Sverigedemokraternas 
fastighetspolitik är enkel och transparent. Med detta är en god grund lagd för en 
konstruktiv och meningsfylld debatt i de frågor av detta slag som blir aktuella framöver.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När detaljplanen där denna fastighet ingår antogs av Kommunfullmäktige år 2011 
reserverade vi i Miljöpartiet oss mot beslutet. Vi hade ett eget förslag om att helt lyfta bort 
exploateringen av områdena A (40:18) och B (40:19). Vi ansåg inte att den orörda 
värdefulla naturmarken borde exploateras över huvud taget. Tyvärr blev vi överkörda av 
den styrande majoriteten som klubbade igenom hela detaljplanen som dessvärre vann laga 
kraft år 2014. Kommunfullmäktige beslutade dock att den nya bebyggelsen skulle placeras 
med hänsyn till landskapsbilden, och så långt som möjligt anpassas efter områdets karaktär 
och befintlig bebyggelses skala. 
Flera boende i området har hört av sig till oss politiker och uttryckt en stark oro för vad 
som ska byggas på fastigheterna 40:18 och 40:19. Vi i Miljöpartiet delar deras oro med 
tanke på vad som håller på att byggas på grannfastigheten i område C (12:133). Där 
uppförs just nu en gigantisk trevåningsbyggnad plus en indragen fjärde våning med 
takterrass. Att påstå att denna byggnad så långt som möjligt anpassats efter områdets 
karaktär och befintlig bebyggelses skala är att fara med osanning. Om det är så att denna 
exploatering är möjlig även på de fastigheter som nu ska försäljas har kommunen vilselett 
medborgarna när planförslaget baxades igenom. 
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Miljöpartiet vill att om det i kommunfullmäktige beslutas om en försäljning, att det i 
samband med försäljningen ges någon form av garanti till de närboende, att den nya 
bebyggelsen kommer att anpassas till områdets karaktär och skala i enlighet med 
planbeskrivningens intentioner.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet yrkade avslag på försäljningen och anser att kommunen själv bör äga 
marken och upplåta med tomträtt istället. Ekonomin i projektet förändras naturligtvis men 
kommer att ge ett bättre utfall för kommuninnevånarna på långsikt. Dessutom äger 
kommunen marken fortfarande. Helst skulle Vänsterpartiet vilja att bostäderna byggs i 
kommunal regi genom ett kommunalt bostadsbyggnadsbolag, som hyresrätter. Det finns då 
alla möjligheter att bygga ekologiskt hållbart. energisnålt, företrädesvis noll- eller 
plusenergihus, samt att byggnadsmaterialet är trä. I brist på det, är alternativet med tomträtt 
och att i markanvisningen prioritera låg inflyttningshyra och ett ekologiskt och energisnålt 
byggande ett bättre alternativ än att sälja till högstbjudande, med lite eller ingen hänsyn till 
miljö och klimatfrågor i byggnaden eller byggprocessen.” 
 
- - - - - 
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§ 226 KFKS 2020/388 

Ny hyresmodell för intern förhyrning av lokaler och 
bostäder 

Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
1. Kommunfullmäktige beslutar att från och med 1 januari 2021 införa kostnadshyra 
för alla kommunens verksamheter med undantag för gymnasier. 
 
2. Kommunfullmäktige beslutar att hyran vid införandet av hyresmodellen 2021 
baseras på respektive hyresobjekts kostnader föregående år med uppräkning med 
ett års snitt av konsumentprisindex (KPI) samt riskpåslag om 3,5 procent på 
egenägda lokaler. 
 
3. Kommunfullmäktige beslutar att kostnadshyran för kommande år (2022 och 
framåt) baseras på respektive hyresobjekts kostnader föregående år uppräknat med 
på våren fastställt preliminärt konsumentprisindex (KPI) för nästkommande år 
samt riskpåslag om 3,5 procent på egenägda lokaler. 
 
4. Kommunfullmäktige beslutar att alla idrottslokaler ska hyras av fritidsnämnden 
som hyr ut idrottslokaler till skolverksamhet dagtid. 
 
5. Kommunfullmäktige beslutar att alla verksamheter som är interna hyresgäster ska 
skapa förutsättningar för samnyttjande av lokaler. 
 
6. Kommunfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att fastställa regelverk och 
principer för fastighetsverksamheten, intern förhyrning inklusive 
gränsdragningslista, samnyttjande av lokaler samt principer för finansiering av 
lokaler som inte finansieras genom kostnadshyran. 
 
7. Kommunfullmäktige uppdrar till fritidsnämnden att fastställa taxor för uthyrning av 
idrottslokaler till skolverksamhet enligt självkostnadsprincip. 
 
8. Med detta upphävs alla tidigare beslut om hyresmodell, internhyra samt regelverk 
rörande hyra. 

Ärende 
I mål och budget 2019-2021 gav kommunfullmäktige kommunstyrelsen i uppdrag att 
arbeta fram en ny hyresmodell. Den hyresmodell som föreslås användas för intern 
fördelning av lokalkostnader från januari 2021 är en ren kostnadshyresmodell. Det innebär 
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att verksamheterna betalar för de lokaler de verkligen hyr och nyttjar. Viktiga övergripande 
principer i förslaget till ny hyresmodell är konkurrensneutralitet, affärsmässiga och 
branschmässiga villkor och transparens och öppenhet. Den nya hyresmodellen innebär att 
fritidsnämnden tar ansvar för alla idrottslokaler inklusive gymnastiksalar och att alla 
verksamheter ska upplåta lokaler för samnyttjande. Gymnasieskolorna ligger utanför 
hyresmodellen. Kostnadshyran baseras på lokalobjektens samtliga kostnader inom 
respektive kundsegment. 
 
Kommunfullmäktige föreslås besluta att hyran vid införandet 2021 av hyresmodellen 
baseras på respektive hyresobjekts kostnader föregående år med uppräkning med ett års 
snitt av konsumentprisindex (KPI) samt riskpåslag. För kommande år (2022 och framåt) 
baseras hyran på respektive hyresobjekts kostnader föregående år uppräknat med på våren 
fastställt preliminärt konsumentprisindex (K.PI) för nästkommande år samt riskpåslag om 
3,5 procent för egenägda fastigheter. 
 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 16 juni 2020 återremitterades ärendet med 
minoritetsåterremiss för att komplettera ärendet med hur affärsmässig förvaltning kan 
bidra till att att få in mer hyresavgifter på tider då lokaler inte används till kommunal 
verksamhet, en ekonomisk riskanalys med borttagen maxhyra, samt att lokalhyra inte ska 
ingå i skolpengen och ersättas i ett system vid sidan om denna. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 201  
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 30 juni 2020 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), avslag på 
kommunstyrelsens förslag.  
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), att 
hyresersättningen inte ska ingå i skolpengen utan ersättas i ett system vid sidan om denna. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade bifallit kommunstyrelsens förslag. Votering begärdes och 
verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. 
Vinner nej har kommunfullmäktige beslutat att avslå kommunstyrelsens förslag.” 
Vid voteringen avgavs 38 ja-röster och 19 nej-röster. 4 ledamöter avstod från att rösta. 
Ordföranden konstaterade att kommunstyrelsens förslag därmed hade bifallits. 
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Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 3 
 
Därefter ställde ordföranden Sidney Holms förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit Sidney Holms förslag. Votering begärdes och 
verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar avslå Sidney Holms förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att bifalla Sidney Holms förslag.” 
Vid voteringen avgavs 38 ja-röster och 18 nej-röster. 5 ledamöter avstod från att rösta. 
Ordföranden konstaterade att Sidney Holms förslag därmed hade avslagits. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 4 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 
 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiet och angav följande. 
”I andra kommuner är det inte alls ovanligt att kommunens egna skolor och förskolor får 
full kostnadstäckning för sina hyreskostnader. Detta är ett accepterat undantag från det i 
övrigt gällande kravet på likabehandling av kommunala och friskolor. Kommunen har ett 
stort ansvar i att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler för skolverksamhet och i detta 
uppdrag borde även ingå att se till så lokalkostnaden inte påverkar kvalitén på utbildningen 
negativt. 
Miljöpartiet anser att hyresersättningen inte ska ingå i skolpengen utan ska ersättas i ett 
system vid sidan om denna. Det är viktigt att alla skolor genom skolpengen får lika mycket 
pengar per elev till den pedagogiska verksamheten. Underskott uppkomna p.g.a. dagens 
bristfälliga styrmodell är väldigt svåra att hantera på ett tillfredsställande och rättvist sätt. 
Ansvaret för att inte lokalkostnaderna drar iväg borde inte ligga på skolorna utan på 
lokalenheten. Det är dyrt att bygga nytt men en bidragande anledning till att lokalerna bli så 
dyra är för att de inte utnyttjas effektivt. För att hålla kostnaderna nere är det viktigt att alla 
skollokaler får en inbyggd flexibilitet så de också kan användas till annat än skoländamål. 
Det är inte kostnadseffektivt när skollokaler står oanvända på kvällar, helger eller lov. Det 
kan dock inte vara skolans ansvar att planera för och ombesörja detta.  
Miljöpartiet vill se en rimlig hyreskostnad för skolorna, men utan en ökad belastning på 
kommunens ekonomi. Detta kräver dock både en förändring av hyresmodellen och en 
större omorganisation av lokalenheten. Idag har lokalenheten inget incitament att hålla ner 
lokalkostnaderna eftersom skolorna betalar det som står på hyresavin oavsett.” 
 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet. 
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Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi vill ha att våra verksamheter ska vara så fria och självständiga som möjligt. De ska 
kunna prioritera hur de tillgängliga pengarna används bäst och ha incitament att hushålla 
med lokaler och agera miljövänligt. Det uppnår vi med denna modell.  
Att lyfta av skolorna sina hyreskostnader gör inte att det finns mer pengar totalt sett. Vi är 
övertygade om att det är ute i verksamheten som de bästa prioriteringarna görs, det är där 
man har vardagskännedomen. Modellen med internhyror är en viktig del i vår styrning och 
vi har historiskt sett att det ger bäst värde för skattepengarna. Alternativet med politisk 
detaljstyrning eller centralplanering är klart sämre.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att det finns en del problem med den föreslagna hyresmodellen. Dels så 
riskerar hyresskillnader mellan olika skolor och förskolor göra att förutsättningarna att 
bedriva undervisning på ett likvärdigt sätt blir svårt. Avskaffande av en maxhyra innebär att 
nya skolor kommer ha en hyreskostnad som tar mycket av de medel som vi istället skulle 
vilja se gick till lärare och undervisningsmaterial. Det kommer också leda till att det blir 
svårt för mindre aktörer att starta och driva skolor vilket kommer att inverka negativt på 
barns och elevers valmöjlighet. Vi är också oroade att det i vissa fall kommer bli svårare för 
kommunen att matcha utbyggnaden av skolor med behovet i områden som byggs ut.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Förslaget ser enkelt ut och ger ett sken av att vara rättvist. Vänsterpartiet ställer sig dock 
negativ till förslaget för att det cementerar segregationen i skolan. Barn bor någonstans och 
har en skola i närheten, råkar den skolan vara nybyggd och har en hög lokalhyra minskar ju 
skolpengen som blir kvar för lärare, material och skolmat mm. Vilket självklart påverkar 
skolresultatet, extra mycket om eleven råkar ha behov av anpassad pedagogik. Vårt bättre 
förslag är att hyresmodellen ligger utanför skolpengen så att eleverna behov inte behöver 
konkurrera med hyres och fastighetsfrågor. Dessa risker som vi ser, problematiseras inte 
alls i skrivelsen vilket gör underlag för beslut undermåligt.  
I den nya skrivelsen (PM 2020-05-14) framgår något om konsekvenser för rektorsområden 
och det visar sig att vissa skolor får ökade kostnader med tio miljoner med den nya 
hyresmodellen. Den i motsvarandegrad minskade skolpengen kommer medföra 
konsekvenser för undervisningen som drabbar elever på ett slumpartat sätt, eleven har inte 
valt att bo/gå i skola i Boo eller Sickla men det valet kommer påverka möjligheterna till en 
bra skolgång. Ett annat problem i föreslagen hyresmodell är p.3 i förslag till beslut. Att 
hyran baseras på föregående årskostnad med uppräkning enl. konsumentprisindex och en 
summa för riskpåslag 3,5%. Här motsäger man sig själv, en kostnadshyra kräver att man vet 
kostnaden och inte att man spår i framtiden vilket med 3,5% påslag på toppen kommer 
urholka skolpengen.” 
 
- - - - - 
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§ 227  KFKS 2020/444 

Revidering av reglemente för intern kontroll 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av reglemente 
för intern kontroll enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 18 maj 2020. 

Ärende 
Reglementet för intern kontroll är i behov av en större revidering. Utifrån 
stadsledningskontorets projekt om att utveckla den interna kontrollen bedöms en 
revidering av reglementet utgöra en viktig del för att lägga grunden för en enhetlig och 
systematisk intern kontroll. Av det reviderade reglementet framgår att den interna 
kontrollen ska föregås av en enhetlig riskanalys. Av revideringen framgår även att den 
interna kontrollen ska vara en del kommunens uppföljning samt att den interna kontrollen 
ska återrapporteras och följas upp inom ansvarig nämnd. Kommunstyrelsens uppsikt över 
nämndernas interna kontroll behöver även utvecklas vilket föranleder att reglementet även 
behöver förtydligas utifrån denna aspekt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 junii 2020, § 182 
Stadsledningskontorets och juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 18 maj 2020 
Bilaga 1. Förslag på reglemente för intern kontroll 
Bilaga 2. Nuvarande reglemente för intern kontroll daterad den 11 juni 2012 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens – 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 228 KFKS 2020/631 

Exploateringsavtal för Älta centrumkvarter 
Fastigheterna Älta 19:1, 24:2, 25:1, 27:3, 10:1 och Sicklaön 42:2 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet till kommunstyrelsen genom 
minoritetsåterremiss, med motiveringen att förslaget ska omarbetas så att detaljplanen 
medger större ytor för kultur- och fritidsverksamhet, större lekytor utomhus för förskolan, 
trafiklösningar som gör att centrumtorget blir bilfritt samt att byggnationen utformas så att 
solen når ner på innergårdarna. 

Ärende 
Wallenstam Fastighets AB Älta, Wallenstam Fastigheter 164 AB och Wallenstam 
Fastigheter 297 AB (nedan gemensamt kallad Exploatören) är ägare till fastigheterna Älta 
25:1, Älta 19:1, 27:3 och Älta 24:2 inom detaljplaneområdet i Nacka kommun och avser att 
uppföra ny bebyggelse för bostäder, verksamheter och servicefunktioner inom detaljplanen 
Älta centrumkvarter, KFKS 2016/440. 
 
Exploateringsavtalet reglerar rättigheter och skyldigheter mellan kommunen och 
Exploatören inom detaljplanen Älta centrumkvarter, ärendenummer KFKS 2016/ 440. För 
att detaljplanen ska kunna genomföras krävs fastighetsregleringar, om- och tillbyggnader av 
allmänna anläggningar, anläggningar för vatten- och avloppsförsörjning samt andra 
åtgärder. 
 
För kommunens kostnader som följer av exploateringen ska Exploatören för nytillkomna 
byggrätter erlägga en, av kommunstyrelsen sedan tidigare fastslagen, 
exploateringsersättning. Utöver intäkter i form av exploateringsersättning finansieras 
utbyggnadskostnaderna för de allmänna anläggningarna genom kommunala 
markförsäljningar samt från de tomträttsavgälder som kommunen erhåller över tid i 
etapper där kommunen upplåter marken med tomträtt till exploatör. 
Exploateringsenheten bedömer att projektets ekonomi kommer att vara i balans samt 
generera ett mindre överskott till kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 202  
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 30 juni 2020 
Exploateringsavtal för Älta centrumkvarter, fastigheterna Älta 25:1, 19:1, 27:3 och Älta 24:2 
inklusive bilagor 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Anders Tiger 
(KD) och Martin Sääf (L), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Fredrik Holmqvist (V), Lina Olsson 
(NL), Leonid Yurkovskiy (SD) och Lisskulla Zayane (MP), att ärendet skulle återremitteras 
med motiveringen att förslaget ska omarbetas så att detaljplanen medger större ytor för 
kultur- och fritidsverksamhet, större lekytor utomhus för förskolan, trafiklösningar som gör 
att centrumtorget blir bilfritt samt att byggnationen utformas så att solen når ner på 
innergårdarna.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att fullmäktige hade 
avslagit återremissyrkandet. Votering begärdes och verkställdes. Följande 
voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar avslå återremissyrkandet röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att återremittera ärendet.” 
Vid voteringen avgavs 33 ja-röster och 28 nej-röster. Därmed bifölls återremissyrkandet 
genom så kallad minoritetsåterremiss. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 5 
 
Eftersom kommunfullmäktige beslutade att återremittera ärendet föll övriga yrkanden. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Över fem års planering för ett nytt och mer levande centrum i Älta är nu klart. Det blir 
fler bostäder och bättre underlag för både handel och kollektivtrafik och mer utrymme för 
kultur. Olika intressen och synpunkter har jämkats samman till en bra helhet. Det blir ännu 
mer Älta.  
Nu i slutskedet har vänsteroppositionen som vanligt ändrat uppfattning och vill göra stora 
omtag, som skulle kosta mycket tid och pengar (och därmed leda till högre 
boendekostnader). De föreslår bl a att torget ska bli helt bilfritt, men då försvinner 
möjligheten att angöra vissa fastigheter. För att åtgärda det skulle man behöva börja om 
från början med en ny struktur för hela området, som väsentligt skiljer sig från det 
planprogram som alla partier ställde sig bakom 2015. Återigen får vi exempel på hur viktigt 
det är att vara långsiktig och konsekvent i stadsplaneringen. Ständigt nya inspel och 
ändringar kostar pengar och skapar inte förtroende hos våra samarbetspartners och 
invånare.” 
 
Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Älta centrum är under stark omvandling. Kristdemokraterna har varit drivande för att 
centrumet ska ha livskraft som lokalt centrum. Förslaget att bygga en stor köplada vid 
motorvägen hade inneburit döden för Älta centrum. Det stoppade vi, just för att det är 
dagligvarubutiken som är motorn i ett fungerande lokalt centrum. En dagligvarubutik 
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måste ligga centralt. Men det finns fler frågor som är viktiga för att ett lokalt centrum ska 
fungera. Exempelvis är kulturen viktig. För oss är det därför angeläget att de planerade 
kultur- och bibliotekslokalerna blir tillräckligt stora och funktionellt utformade. Och i 
övrigt utformas enligt det avtal som upprättas med den som driver biblioteket. 
Kristdemokraterna kommer att fortsätta att löpande bevaka detta.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan instämmer i Socialdemokraternas återremiss i alla berörda delar av 
helhetsärendet kring Älta centrum eftersom de hänger ihop och är beroende av varandra. 
Underlaget för centrumkvarteren är ännu inte färdigbehandlat eftersom vi fortfarande inte 
har fått ett ställningstagande och formellt beslut från kulturnämnden. Det kommer då att 
innebära ett väsentligt formaliafel i ett viktigt ärende som berör många invånare i Älta. Att 
man rundar en facknämnd på detta sätt indikerar att man är rädd för att denna nämnd ska 
fatta ett eget självständigt beslut som går i en annan riktning. Vi noterar ändå att hela 
planen i vissa delar har förbättrats men reserverar oss mot förslag till beslut.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Ärendet, och de politiska förhandlingarna runt detta, är lämpliga som utgångspunkt för en 
exposé över Sverigedemokraternas syn på förtätning och stadsutveckling i Nacka. 
På senaste tid har det kommit fram att man i Nackas högsta ledning har stor tilltro till 
värdet av städer som sådana, och till och med kanske fäster högre vikt vid städer än 
nationalstater. Sverigedemokraterna har en annan uppfattning, vi vill ta vara på det som 
finns. Nacka har inga naturliga tätorter eller städer, och vi har inte bråttom att ändra på den 
saken. Det gäller även Älta. Alltför många inslag i detaljplanen och åtföljande dokument 
flyttar Älta mot att bli en stad, utan att det nödvändigtvis efterfrågas. Det finns anledning 
att varna för groende fastighetspolitisk elefantsjuka i sammanhanget. Givetvis ska Älta 
utvecklas, men det betyder inte att allt det som är och har varit bra med området behöver 
stryka på foten.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Det är fantastiskt att Älta utvecklas med nya bostäder, lokaler och mötesplatser. Det finns 
dock saker som kan bli bättre i planen, varför Miljöpartiet yrkade återremiss. Att planera ett 
centrum med småstadskänsla för människan på 2020-talet betyder att fokusera på hur 
människor i alla åldrar rör sig, inte på biltrafik. På detta vis är det en mycket otidsenlig plan 
där fordonstrafik på torget både förstör karaktären och innebär en fara för våra barn. Att 
det inte planeras för barnen märks också på andra sätt i denna plan. Trots sitt ”perifera” 
läge i Nacka blir förskolegården väldigt liten trots en stor förskola. För utevistelse och lek 
hänvisas till bostadsgårdar och områden utanför planområdet. Den solstudie som är gjord 
visar också på mörka bostadsgårdar stora delar av året, något som sänker boendekvaliteten. 
Ett bra närcentrum har bra mötesplatser för människor, konsumtion av upplevelser och 
kreativa aktiviteter. Genom att inte ge kulturen välkomnande och ändamålsenliga ytor, och 
samtidigt dela upp konsumtion och produktion av kultur så förloras ett sammanhang. När 
de som bedriver verksamhet där ser problem med lokalerna då är det vår uppgift att lyssna 
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så att Nackas kultur får lokaler som är bra och ändamålsenliga. Synpunkterna från 
föreningar och verksamheter som ska verka i Älta centrum har varit många och framförts 
under en lång tid. Kritik finns mot bristande dialog på flera plan, saker hamnar mellan 
stolarna och bollas mellan olika nämnder som vanligt i kommunens stuprörsorganisation. 
Efter mycket kritik höll kulturnämnden ett extra sammanträde dit medborgarna bjöds in 
för att presentera sina idéer, men då hade den styrande Alliansen redan beslutat om en 
slutgiltig lösning! Att avvakta med beslut hade också givit möjlighet att få se Trafikverkets 
plan för Ältavägens framtid innan man planerar alla trafiklösningar.” 
 
Fredrik Holmqvist (V) lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
” Det är positivt att området runt Älta centrum förtätas och att nya bostäder tillkommer i 
kommundelen. Som framgår av motiveringen för den återremiss som oppositionen 
gemensamt yrkat på är vi i Vänsterpartiet inte tillfreds med det förslag till plan som nu 
utarbetats. Ältabor, föreningar och kulturverksamheter har engagerat sig i kultur- och 
fritidslokalerna och tillsammans tagit fram ett motförslag. Det är en kompromiss vars 
bärande idé bygger på samverkan mellan de olika verksamheterna. Skillnaden mellan 
medborgarinitiativets förslag och kommunens är bara två enrumslägenheter. Genom att ta 
dessa i anspråk får Nacka en ändamålsenlig och avskild, läsesal med dagsljus i biblioteket, 
ett gallerirum för konst och utställningar, samt en större rumslighet i entrén som både 
knyter ihop verksamheterna med varandra och fungerar som en mötesplats. I alliansens 
förslag saknas detta. Förutom kultur-och fritidslokaler är ett annat stort problem med den 
aktuella planen hur trafikfrågorna är lösta. Planen förutsätter dels genomfartstrafik dels att 
trafik dras rakt över torget i centrum. Det har stor negativ påverkan på tryggheten för de 
som bor och rör sig i området, särskilt då för barn. Det medför också begränsningar för 
kulturverksamheten i centrum för vilka torget skulle kunna utgöra en viktig yta. 
Vänsterpartiet är också kritiska till att lokalgator medger genomfartstrafik. Tyvärr är det 
inte den första detaljplanen i Nacka där en syn på biltrafik som något positivt och 
bidragande till stadsmässighet ger dåliga lösningar. Planen måste helt enkelt göras om för 
att finna andra lösningar för trafiken. Som ytterligare en aspekt på stadsmässighet är att 
slutna kvarter ses som positiva. Ska man ha slutna kvarter så sätter det dock begränsningar i 
hushöjder för att innergårdarna ska ges rimliga sol förhållanden. Det gäller även i den 
aktuella planen där hushöjderna helt enkelt behöver sänkas eller att en lösning med icke-
slutna kvarter tas fram.” 
 
- - - - - 
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§ 229 KFKS 2017/1120 
                                                                                     KFKS 2016/440 

Detaljplan för Älta centrumkvarter  
Antagande 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet till kommunstyrelsen genom 
minoritetsåterremiss, med motiveringen att förslaget ska omarbetas så att detaljplanen 
medger större ytor för kultur- och fritidsverksamhet, större lekytor utomhus för förskolan, 
trafiklösningar som gör att centrumtorget blir bilfritt samt att byggnationen utformas så att 
solen når ner på innergårdarna. 

Ärende 
Detaljplaneförslaget för Älta centrumkvarter har tillstyrkts av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen ska nu ta ställning till om 
kommunfullmäktige ska föreslås anta detaljplanen. 
 
Syftet med detaljplanen för Älta centrumkvarter är att utveckla och förtäta Älta centrum 
genom att möjliggöra för ny bebyggelse och allmänna platser i och omkring det befintliga 
centrumet i Älta. Detaljplanen skapar förutsättningar för ett förnyat centrum runt ett nytt 
torg, cirka 940 bostäder, en förskola, ett äldreboende samt lokaler för olika verksamheter. 
Detaljplanen har utformats i enlighet med planprogrammet för Älta centrum och uppfyller 
mer än väl bostadsmålet för området. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling anser att de kommunala intressena så som de angavs 
i startpromemorian och i kommunstyrelsens yttrande över samrådsförslaget har 
tillgodosetts. Enheten anser att kommunstyrelsen ska föreslå kommunfullmäktige att anta 
planförslaget för Älta centrumkvarter. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 203 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 10 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokoll MSN 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse MSN 
Bilaga 3 Granskningsutlåtande 
Bilaga 4 Plankarta 
Bilaga 5 Planbeskrivning 
Bilaga 6 Illustrationsplan 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Anders Tiger 
(KD) och Martin Sääf (L), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
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Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Fredrik Holmqvist (V), Lina Olsson 
(NL), Leonid Yurkovskiy (SD) och Lisskulla Zayane (MP), att ärendet skulle återremitteras 
med motiveringen att förslaget ska omarbetas så att detaljplanen medger större ytor för 
kultur- och fritidsverksamhet, större lekytor utomhus för förskolan, trafiklösningar som gör 
att centrumtorget blir bilfritt samt att byggnationen utformas så att solen når ner på 
innergårdarna.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att fullmäktige hade 
avslagit återremissyrkandet. Votering begärdes och verkställdes. Följande 
voteringsproposition godkändes: 
”Den som önskar avslå återremissyrkandet röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej 
har kommunfullmäktige beslutat att återremittera ärendet.” 
Vid voteringen avgavs 33 ja-röster och 28 nej-röster. Därmed bifölls återremissyrkandet 
genom så kallad minoritetsåterremiss. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 6 
 
Eftersom kommunfullmäktige beslutade att återremittera ärendet föll övriga yrkanden. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Över fem års planering för ett nytt och mer levande centrum i Älta är nu klart. Det blir 
fler bostäder och bättre underlag för både handel och kollektivtrafik och mer utrymme för 
kultur. Olika intressen och synpunkter har jämkats samman till en bra helhet. Det blir ännu 
mer Älta.  
Nu i slutskedet har vänsteroppositionen som vanligt ändrat uppfattning och vill göra stora 
omtag, som skulle kosta mycket tid och pengar (och därmed leda till högre 
boendekostnader). De föreslår bl a att torget ska bli helt bilfritt, men då försvinner 
möjligheten att angöra vissa fastigheter. För att åtgärda det skulle man behöva börja om 
från början med en ny struktur för hela området, som väsentligt skiljer sig från det 
planprogram som alla partier ställde sig bakom 2015. Återigen får vi exempel på hur viktigt 
det är att vara långsiktig och konsekvent i stadsplaneringen. Ständigt nya inspel och 
ändringar kostar pengar och skapar inte förtroende hos våra samarbetspartners och 
invånare.” 
 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
”Den planerade trafiklösningen i Älta Centrum är inte optimal men det finns fortfarande 
möjlighet till förbättringar. Trafikverkets krav att bara tillåta en ut- och infart från 
Ältavägen kommer sannolikt att leda till oönskad trafik på torget. Dock finns 
förutsättningar i planen för att bättre lösningar relativt enkelt ska komma på plats, om de 
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fortsatta kontakterna med Trafikverket leder till att smidigare lösningar tillåts. Tex kan en 
lösning vara att tillåta två infarter från Ältavägen om genomfartsvägen över torget görs 
enkelriktad med utfart mot Oxelvägen. Två infarter och en utfart mot Ältavägen kan 
uppfattas mer trafiksäkert än att även ha två utfarter.  
Trafik på torget måste ske på de boendes villkor och området måste vara väl 
tillgänglighetsanpassat så att människor med rollator, kryckor, rullstol eller permobil kan 
röra sig över torget utan problem.  
Totalt sett ser vi mycket positivt på planen som helhet, och vi är särskilt glada för den stora 
mängden hyresrätter som kommer byggas då efterfrågan är stor. Vi är också glada för 
möjligheterna till stor utökning av ytor för kultur- och fritidsverksamhet, och vi är 
angelägna om att den slutliga utformningen av kulturlokaler och bibliotek sker i samråd 
med biblioteksanordnare och föreningar som kommer vara aktiva i lokalerna.” 
 
Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Älta centrum är under stark omvandling. Kristdemokraterna har varit drivande för att 
centrumet ska ha livskraft som lokalt centrum. Förslaget att bygga en stor köplada vid 
motorvägen hade inneburit döden för Älta centrum. Det stoppade vi, just för att det är 
dagligvarubutiken som är motorn i ett fungerande lokalt centrum. En dagligvarubutik 
måste ligga centralt. Men det finns fler frågor som är viktiga för att ett lokalt centrum ska 
fungera. Exempelvis är kulturen viktig. För oss är det därför angeläget att de planerade 
kultur- och bibliotekslokalerna blir tillräckligt stora och funktionellt utformade. Och i 
övrigt utformas enligt det avtal som upprättas med den som driver biblioteket. 
Kristdemokraterna kommer att fortsätta att löpande bevaka detta.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är väldigt positivt att synpunkter från boende och engagerade i kultur- och fritidslivet 
har arbetats in i förslaget. Men, för att göra det hela komplett och ge rätt förutsättningar för 
kultur- och föreningsverksamhet är det en ytterligare pusselbit som måste på plats. Det 
handlar om att två mindre lägenheter i direkt anslutning ovanför kulturlokalerna nyttjas till 
annat än bostäder. Det borde inte vara omöjligt att kunna göra denna lilla ändring. 
Vårt återremissyrkande tar också fasta på vikten av att torget hålls bilfritt. Torget är en 
mötesplats för människor där olika aktiviteter och arrangemang ska kunna äga rum utan att 
någon hänsyn ska behöva tas till bilar och andra motorfordon. Trygghet och säkerhet för 
alla, barn som vuxna, måste vara det absolut viktigaste. Placeringen av kulturlokalerna har 
utgått från att föreningslivet framfört behov och önskemål att torget ska bli en förlängning 
av kulturlokalerna. Med biltrafik försvinner den möjligheten.  
Ett tredje syfte att återremittera detaljplanen är placering och förutsättningarna för 
förskolan. Barnens rätt i samhället, i detta fall förskolebarnen i Älta centrum, är att ha 
tillräckligt utrymme för spontan och pedagogisk utelek. Det medger inte detta förslag till 
detaljplan. 
Vi ser väldigt positivt på att det byggs hyresbostäder i området, och hade gärna sett att det 
till och med hade blivit ännu fler hyresrätter även i de andra bostadshusen inom 
planområdet. Men oavsett vad det är för upplåtelseform ska bostäder byggas med bra 
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kvalité och boendemiljö. Att bygga bostadskvarter med innergårdar som under delar av året 
inte nås av solen, det är inte acceptabelt. Möjligen skulle bostadshusen kunna planeras 
annorlunda utan att antalet behöver förändras nämnvärt. Det är något vi anser att man ska 
pröva som ytterligare en del av återremissen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan instämmer i Socialdemokraternas återremiss i alla berörda delar av 
helhetsärendet kring Älta centrum eftersom de hänger ihop och är beroende av varandra. 
Underlaget för centrumkvarteren är ännu inte färdigbehandlat eftersom vi fortfarande inte 
har fått ett ställningstagande och formellt beslut från kulturnämnden. Det kommer då att 
innebära ett väsentligt formaliafel i ett viktigt ärende som berör många invånare i Älta. Att 
man rundar en facknämnd på detta sätt indikerar att man är rädd för att denna nämnd ska 
fatta ett eget självständigt beslut som går i en annan riktning. Vi noterar ändå att hela 
planen i vissa delar har förbättrats men reserverar oss mot förslag till beslut.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Ärendet, och de politiska förhandlingarna runt detta, är lämpliga som utgångspunkt för en 
exposé över Sverigedemokraternas syn på förtätning och stadsutveckling i Nacka. 
På senaste tid har det kommit fram att man i Nackas högsta ledning har stor tilltro till 
värdet av städer som sådana, och till och med kanske fäster högre vikt vid städer än 
nationalstater. Sverigedemokraterna har en annan uppfattning, vi vill ta vara på det som 
finns. Nacka har inga naturliga tätorter eller städer, och vi har inte bråttom att ändra på den 
saken. Det gäller även Älta. Alltför många inslag i detaljplanen och åtföljande dokument 
flyttar Älta mot att bli en stad, utan att det nödvändigtvis efterfrågas. Det finns anledning 
att varna för groende fastighetspolitisk elefantsjuka i sammanhanget. Givetvis ska Älta 
utvecklas, men det betyder inte att allt det som är och har varit bra med området behöver 
stryka på foten.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Det är fantastiskt att Älta utvecklas med nya bostäder, lokaler och mötesplatser. Det finns 
dock saker som kan bli bättre i planen, varför Miljöpartiet yrkade återremiss. Att planera ett 
centrum med småstadskänsla för människan på 2020-talet betyder att fokusera på hur 
människor i alla åldrar rör sig, inte på biltrafik. På detta vis är det en mycket otidsenlig plan 
där fordonstrafik på torget både förstör karaktären och innebär en fara för våra barn. Att 
det inte planeras för barnen märks också på andra sätt i denna plan. Trots sitt ”perifera” 
läge i Nacka blir förskolegården väldigt liten trots en stor förskola. För utevistelse och lek 
hänvisas till bostadsgårdar och områden utanför planområdet. Den solstudie som är gjord 
visar också på mörka bostadsgårdar stora delar av året, något som sänker boendekvaliteten. 
Ett bra närcentrum har bra mötesplatser för människor, konsumtion av upplevelser och 
kreativa aktiviteter. Genom att inte ge kulturen välkomnande och ändamålsenliga ytor, och 
samtidigt dela upp konsumtion och produktion av kultur så förloras ett sammanhang. När 
de som bedriver verksamhet där ser problem med lokalerna då är det vår uppgift att lyssna 
så att Nackas kultur får lokaler som är bra och ändamålsenliga. Synpunkterna från 
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föreningar och verksamheter som ska verka i Älta centrum har varit många och framförts 
under en lång tid. Kritik finns mot bristande dialog på flera plan, saker hamnar mellan 
stolarna och bollas mellan olika nämnder som vanligt i kommunens stuprörsorganisation. 
Efter mycket kritik höll kulturnämnden ett extra sammanträde dit medborgarna bjöds in 
för att presentera sina idéer, men då hade den styrande Alliansen redan beslutat om en 
slutgiltig lösning! Att avvakta med beslut hade också givit möjlighet att få se Trafikverkets 
plan för Ältavägens framtid innan man planerar alla trafiklösningar.” 
 
Fredrik Holmqvist (V) lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är positivt att området runt Älta centrum förtätas och att nya bostäder tillkommer i 
kommundelen. Som framgår av motiveringen för den återremiss som oppositionen 
gemensamt yrkat på är vi i Vänsterpartiet inte tillfreds med det förslag till plan som nu 
utarbetats. Ältabor, föreningar och kulturverksamheter har engagerat sig i kultur- och 
fritidslokalerna och tillsammans tagit fram ett motförslag. Det är en kompromiss vars 
bärande idé bygger på samverkan mellan de olika verksamheterna. Skillnaden mellan 
medborgarinitiativets förslag och kommunens är bara två enrumslägenheter. Genom att ta 
dessa i anspråk får Nacka en ändamålsenlig och avskild, läsesal med dagsljus i biblioteket, 
ett gallerirum för konst och utställningar, samt en större rumslighet i entrén som både 
knyter ihop verksamheterna med varandra och fungerar som en mötesplats. I alliansens 
förslag saknas detta. Förutom kultur-och fritidslokaler är ett annat stort problem med den 
aktuella planen hur trafikfrågorna är lösta. Planen förutsätter dels genomfartstrafik dels att 
trafik dras rakt över torget i centrum. Det har stor negativ påverkan på tryggheten för de 
som bor och rör sig i området, särskilt då för barn. Det medför också begränsningar för 
kulturverksamheten i centrum för vilka torget skulle kunna utgöra en viktig yta.  
Vänsterpartiet är också kritiska till att lokalgator medger genomfartstrafik. Tyvärr är det 
inte den första detaljplanen i Nacka där en syn på biltrafik som något positivt och 
bidragande till stadsmässighet ger dåliga lösningar. Planen måste helt enkelt göras om för 
att finna andra lösningar för trafiken. Som ytterligare en aspekt på stadsmässighet är att 
slutna kvarter ses som positiva. Ska man ha slutna kvarter så sätter det dock begränsningar i 
hushöjder för att innergårdarna ska ges rimliga sol förhållanden. Det gäller även i den 
aktuella planen där hushöjderna helt enkelt behöver sänkas eller att en lösning med icke-
slutna kvarter tas fram.” 
 
- - - - - 
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§ 230 KFKS 2017/1002 

Principöverenskommelse avseende utveckling av 
fastigheter, Saltsjöbadens centrum 
Fastigheterna Tattby 2:3, Tattby 6:2 samt del av Tattby 2:2 

Beslut 
Kommunfullmäktige ingår föreslagen principöverenskommelse med Stadsdelscentrum 
Saltsjöbaden AB avseende utveckling av fastigheten Tattby 2:3, fastigheten Tattby 6:2 samt 
del av fastigheten Tattby 2:2 inom stadsbyggnadsprojektet Saltsjöbadens centrum. 

Ärende 
Stadsdelscentrum Saltsjöbaden AB är lagfaren ägare till fastigheterna Tattby 2:3 samt 
Tattby 6:2, vilket innefattar Saltsjöbadens centrum med tillhörande parkeringsplats samt det 
så kallade "Posthuset" intill station Tippen längs Saltsjöbanan. Ett förslag till 
principöverenskommelse har tagits fram för att möjliggöra bostäder på parkeringsytan samt 
viss utökning av centrumverksamheten inom de planerade nya bostadskvarteren samt i 
Posthuset. 
Planarbetet är påbörjat och ett tidigare Start-PM har beslutats (Dnr: KFKS 2017 /926), 
som utgår från en tidigare projektide med högre exploatering än vad som nu är aktuell. 
Projektet är ett så kallat byggherreprojekt där fastighetsägaren genom fakturering och 
exploateringsersättning står för kommunens kostnader för ombyggnation av befintlig 
allmän plats i anslutning till fastigheterna. Planområdet omfattar del av kommunens 
fastighet Tattby 2:2. Justering av fastighetsgränser kan komma att bli nödvändigt för att 
tillskapa lämplig fastighetsbildning, men projektet medger ingen markanvisning för 
byggrätter. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 204 med rättat bolagsnamn 
Fel bolagsnamn angavs av misstag i protokollet över kommunstyrelsens beslut. Protokollet har rättats. 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 1 juli 2020 
Bilaga 1 Förslag till principöverenskommelse 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD) och Sidney Holm (MP), 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Erik Svanfeldt (S) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), att ärendet 
skulle återremitteras med motiveringen att 2 § kompletteras med följande punkt: 
”Exploatören är införstådd med de skyddsavstånd som är förknippade med 
bensinstationen och transporter av farligt gods på Saltsjöbadsleden, samt accepterar de 
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begränsningar i bebyggelsens utveckling som sammanhänger med den fortsatta existensen 
av en servicestation.” 
 
Sidney Holm yrkade avslag på återrremissyrkandet. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), att namnet på 
bolaget rättas från Stadsutveckling Saltsjöbaden AB till Stadsdelscentrum Saltsjöbaden AB.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen avslagit återremissyrkandet. 
 
Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag, med det rättade bolagsnamnet, 
mot avslag och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med förslaget från 
kommunstyrelsen, med det rättade bolagsnamnet.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi välkomnar att planeringen för Saltsjöbadens centrum nu kommer igång. Det blir en 
varsam utveckling där Saltsjöbadens karaktär ska bevaras. Nuvarande centrumbyggnad 
behålls, men ny småskalig bebyggelse med bostäder och viss handel planeras på 
parkeringsytan. Bensinstationen intill finns kvar.” 
 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
”Vi är glada för att utvecklingen av Saltsjöbadens centrum äntligen kan komma igång igen. 
Det är viktigt för hela Saltsjöbaden att det blir ett levande centrum med fler bostäder och 
ett varierat verksamhetsutbud. Vi ser gärna att det blir möjlighet för möteslokal inom 
området.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Boende i Saltsjöbaden har visat stort engagemang för områdets utveckling. Det 
engagemanget bör fångas upp i en fortgående dialog med Saltsjöbadsborna vid planering 
och genomförande. Vi kommer också att följa frågan angående servicestationen i 
kommande planarbete men hade hellre sett att dess förutsättningar hade kommit med 
redan i detta skede.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan uppmärksammade fullmäktige på att de namn som angavs för exploatören i 
handlingen inte stämde och stod med två olika beteckningar i tjänstehandlingen och i 
kommunens offentliga dokument på hemsidan. Detta är inte korrekt och fullmäktige var 
tvungna att ajournera sig och sedan fatta ett nytt beslut. I organisationsnumret till det 
företag som visade sig vara det korrekta kunde utläsas att ekonomin för föregående år inte 
var särskilt gynnsam utan låg på minus. Nackalistan känner oro över om företaget i fråga 
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går i land ekonomiskt med den planerade exploateringen av Saltsjöbadens centrum. Vi har 
tidigare sett flera företag som ekonomiskt inte har klarat sina uppgifter och är angelägna 
om att engagerade företag är solventa så att inte kommunen behöver rycka in ekonomiskt 
som har varit fallet vid en del exploateringar på bl a Älgö. I övrigt så hoppas Nackalistan att 
centrala Saltsjöbadsområdet, Tippen, får en förtätning som gillas och är i nivå och karaktär 
med omkringliggande bebyggelse. Viktiga faktorer är inverkan för trafiken och att 
arkitekturen anpassas både till en mångfald av uttryck och till den karaktär som området 
har idag. Nackalistan förutsätter att bensinmacken får vara kvar och ha det 
säkerhetsavstånd till bebyggelse som lagar och rutiner kräver.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
” Sverigedemokraterna vill uttrycka uppskattning för beslutet att skala ner omfattningen av 
ny bebyggelse på de berörda fastigheterna. Detta ansluter till partiets linje om skonsam 
utbyggnad av Nacka, och föranleder också bifall till förslaget i sig. Den kritik som 
Sverigedemokraterna i andra sammanhang framfört mot trafiksäkerheten på 
Saltsjöbadsleden, konkret mot cykelbaneutbyggnaden på ett avsnitt av denna, får förnyad 
aktualitet och ökad relevans i ljuset av den stora trafikökning på Saltsjöbadsleden som kan 
befaras både med tanke på byggtrafik och den trafik som härrör från nytillkomna boende i 
den nya bebyggelsen.” 
 
- - - - - 
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§ 231 KFKS 2017/884 

Principöverenskommelse avseende utveckling av 
fastighet, Ormingeplan 
Fastigheten Orminge 47:1 

Beslut 
Kommunfullmäktige ingår föreslagen principöverenskommelse med Orminge Handel AB 
avseende fastigheten Orminge 47:1. 

Ärende 
Stadsbyggnadsprojekt Ormingeplan omfattar fastigheten Orminge 47:1 som består av 
centrumbyggnaden i Orminge samt tillhörande centrumparkering. Ett förslag till 
principöverenskommelse med fastighetsägaren till Orminge 47:1, Orminge Handel AB, har 
tagits fram. Principöverenskommelsen klargör hur parterna ska bedriva 
stadsbyggnadsprojektet samt reglerar grunderna för kommande genomförandefrågor. 
Principöverenskommelsen kommer i ett senare skede att ersättas av ett exploateringsavtal. 
Principöverenskommelsen innebär inga ekonomiska konsekvenser för kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 205 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 21 augusti 2020 
Bilaga 1 Förslag till principöverenskommelse med Orminge Handel AB avseende 
fastigheten Orminge 47:1 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Anders Tiger (KD), Ninni 
Lindberg (MP), Helena Westerling (S), Gunilla Grudevall-Steen (L) och Leonid Yurkovskiy 
(SD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens – 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag.  
 
Karin Teljstedt (KD) deltog inte i beslutet på grund av jäv.  

Protokollsanteckningar 
Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
Se bilaga. 
 
Maria Raner lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Orminge centrum har under många år varit föremål för att uppgraderas och planeras. Det 
har i omgångar dragit ut på tiden. Det planprogram som ligger nu för Orminge centrum 
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antogs 2015 av kommunstyrelsen. Nu när principöverenskommelse skrivs med entreprenör 
är det viktigt att de i planprogrammet fastlagda riktlinjerna fullföljs. Vi Socialdemokrater 
vill särskilt betona vikten av att skapa ett levande centrum och till protokollet tillägga vår 
förvåning att inte mer har hänt när det gäller utvecklingen avseende Orminge centrum.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Vi tycker det är positivt att Orminge utvecklas och speciellt på områden som dessa som 
redan är i anspråkstagna. Att lägga bilparkeringar under mark och frigöra yta att bygga 
bostäder på är väldigt bra och kan om det görs rätt leda till ett stort lyft för området och ett 
tryggare centrumområde. Vi tycker dock att det är viktigt nu när det byggs på flera 
områden i närområdet att man inte glömmer bort att se till helheten i området, att 
infrastrukturen i området hänger med och ökar i kapacitet samt att närboende och berörda 
ges stort inflytande över utformningen av nya områden.” 
 
- - - - - 
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§ 232 KFKS 2020/478 

Redovisning av kommunalt partistöd 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att samtliga partier som fick kommunalt partistöd i Nacka för 
år 2019 har redovisat användningen och kan erhålla partistöd för 2021. 

Ärende 
Partier som erhåller kommunalt partistöd från Nacka kommun ska årligen redovisa 
användningen av det kommunala partistödet. Samtliga partier som fått kommunalt 
partistöd från Nacka kommun för verksamhetsåret 2019 har redovisat hur partistödet har 
använts. Redovisningarna från samtliga partier är granskade av respektive partis revisor och 
uppfyller kommunens krav på redovisning. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 206 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 5 augusti 
2020 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens – 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 233 KFKS 2019/1081 

Motion – Byggandet av hyresbostäder och 
inflyttningshyror 
Motion den 18 november 2019 av Lisa Rasmussen och Tomas Ottosson (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att minst hälften av alla bostäder som 
byggs i Nacka ska vara hyresbostäder då förslaget inte är förenligt med målet om en 
stadsutvecklingsekonomi i balans. Kommunfullmäktige noterar i övrigt att det finns styr- 
och översiktsdokument som möjliggör situationsanpassade villkor i enskilda 
markanvisningar. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
I motion den 18 november 2019 av Lisa Rasmussen m.fl. (V) föreslås att minst hälften av 
alla bostäder som byggs i Nacka ska vara hyresbostäder. I motionen föreslås även att 
kommunen använder de verktyg man har för att hålla nere inflyttningshyrorna och att 
verktyg för detta är att låta de privata byggbolagen tävla om byggbar mark genom lägst 
inflyttningshyra istället för högsta markpris.  
 
För att målet om en stadsutvecklingsekonomi i balans ska nås utgör intäkter från 
markförsäljningar en grundläggande förutsättning. Att göra större avsteg från principen om 
marknadsmässigt pris och att hälften av alla bostäder som byggs i Nacka ska vara 
hyresbostäder får direkta effekter på kommunens förutsättningar att uppnå detta mål.  
 
Marknadsmässigt pris och varierade upplåtelseformer ska enligt gällande "Program för 
markanvändning med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal" alltid vara en 
utgångspunkt i underlaget vid försäljning eller upplåtelse. Därutöver finns möjlighet för 
kommunstyrelsen att avgöra om villkor för boendekostnad och sociala boenden ska finnas 
med i underlaget till markanvisningen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 mars 2020, § 77 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 30 januari 2020 
Motionen 

Yrkanden 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
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Lisa Rasmussen (V) yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff (S), bifall till 
motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Lisa Rasmussens förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Intentionen i motionen är väldigt bra och Nackalistan delar helt motionärens åsikter att 
det behövs fler hyresbostäder i kommunen. Vi från Nackalistan vill se en mängd olika 
upplåtelseformer på de bostäder som byggs nu, så att det är möjligt att hitta en boendeform 
som passar varje individ. Tyvärr har det inte byggts så mycket hyreslägenheter den senaste 
tiden samtidigt som efterfrågan på bra lägenheter med överkomliga hyror är stor. Vi vill se 
att det byggs för alla människor och alla plånböcker i kommunens alla delar.” 
 
Lisa Rasmussen lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Majoriteten avslår vår motion bland annat med hänvisning till att beslutet att ha en 
stadsutvecklingsekonomi i balans, men svarar inte på hur man ska klara av kommunens 
skyldighet att ha en bostadsplanering efter kommuninvånarnas behov. Vänsterpartiet har 
lagt förslag om en helt annan ekonomisk politik för bostadsbyggandet. Vi anser att tilliten 
till marknadskrafterna så som den beslutade ekonomin litar på bevisligen inte kan leverera 
bostäder utifrån kommunens skyldighet att ha en bostadsplanering efter 
kommuninvånarnas behov. I en rapport från april i år konstaterar tillväxt- och 
regionplaneförvaltningen i Region Stockholm att en majoritet av hushållen i regionen har 
inte råd med en nyproducerad bostad. Produktionskostnaderna för hyresrätter är lägre än 
för bostadsrätter men det är en klart högre profit på bostadsrätter, vilket leder till att 
produktionsbolagen så klart bygger bostadsrätter om de kan välja. Enlig länsstyrelsens 
rapport i juni i år har andelen hyresrätter i bostadsbeståndet i Stockholms län sjunkit från 
60% 1990 till 35% 2020. Vi har alltid legat lägre i Nacka, men vi sjunker snart under 10%. 
Marknaden klarar inte att förse Nacka kommuns invånare med det bostadsbestånd vi 
behöver, alltså måste vi gå in och lösa det behov som kvarstår när marknaden levererat till 
kommuninvånarna det som vi kan efterfråga.  
Majoriteten talar gärna om kostnader och ekonomi när vi talar om bostadsförsörjning. Men 
om inte kommunen tar vissa kostnader så får någon annan ta kostnaden. Vi överlåter åt de 
personer som inte har köpkraft att efterfråga bostad efter behov att ta kostnaden i första 
ledet. Men övriga kommuninvånare får också kostnader, som för att arbetsmarknaden inte 
blir försörjd med den arbetskraft som behövs, trängsel i trafiken pga långa resor mellan 
arbetsplats och bostad, sämre skolgång för vissa elever som får sämre förutsättningar att 
komma i egen försörjning osv. Det är på bostads- och arbetsmarknaderna som de sociala 
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skillnaderna uppstår och därmed också folkhälsogapet. Det är dyrare att fixa dessa problem 
när de uppstår än vad det kostar att förebygga dem. Det skulle vara saker som ger oss plus i 
förvaltandet av Nacka kommuns resurser men framförallt skulle det på allvar kunna leda till 
att Nacka kommun klarar av sin plikt att ha en bostadsförsörjning efter behov.” 
 
- - - - - 
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§ 234 KFKS 2019/1174 

Motion – Underhåll av sålda fastigheter 
Motion den 12 december 2019 av Khashayar Farmanbar och Emelie Norborg Friberg (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Nacka kommun har sålt fastigheter till Rikshem respektive Hemsö. Dialog sker regelbundet 
på ledningsnivå mellan kommunen och båda fastighetsägarna för att säkerställa en 
långsiktigt strategisk förhyrning av lokalerna. En del av denna dialog är bland annat att 
säkerställa renovering av lokalerna. Samtliga hyresavtal anger att lokalerna hyrs i befintligt 
skick och att kommunen inte har rätt att ställa krav på avhjälpande av brister i lokalerna 
som förelåg vid hyrestidens början. Möjlighet till sanktionsåtgärder är därmed inte möjligt i 
de fall brister i underhållet fanns vid avtalens ingående. Fastighetsägarna ska emellertid 
utföra sedvanligt periodiskt underhåll som åligger dem med skäligt underhållsintervall. I ett 
flertal av lokalerna finns behov av sedvanligt underhåll och dialoger kring detta pågår med 
de berörda fastighetsägarna. I det fall sedvanligt underhåll ändå inte sker kan hyresgästen, 
som en sista möjlighet, själva åtgärda underhållet och fakturera hyresvärden. Så har även 
skett vid något tillfälle då dialogen med hyresvärden inte har fungerat. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 mars 2020, § 78 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 27 januari 2020 
Motionen 
 
- - - - - 
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§ 235 KFKS 2019/1065 

Motion – Verka för nya vagnar för Saltsjöbanan 
Motion den 18 november 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S)   

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Khashayar Farmanbar m.fl. från Socialdemokraterna har inkommit med ett förslag om att 
Nacka kommun ska verka för att Saltsjöbanan snarast förses med nya moderna vagnar. 
Motionärerna anför att Saltsjöbanans vagnar börjar närma sig slutet av sin tekniska 
livslängd samt att de senaste två höstarna har gett skadade hjul till följd av lövhalka. 
Motionärerna menar att behovet av nya moderna och funktionella vagnar därmed är akut. 
 
Trafikförvaltningen ansvarar genom ett strategiskt och långsiktigt arbete för utvecklingen 
av kollektivtrafiken i Nacka kommun, inklusive att utveckla Saltsjöbanan. För närvarande 
pågår ett upprustningsarbete av Saltsjöbanan som beräknas vara klart 2026. Nacka 
kommun övervakar detta arbete samt verkar i dialog med Trafikförvaltningen för att 
Saltsjöbanan ska förses med nya moderna vagnar. 
 
Natur och -trafiknämnden har berett ärendet och föreslår kommunfullmäktige besluta att 
det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen, samt att 
motionen i och med detta ska anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 113 
Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 18 februari 2020, § 29 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 14 januari 2020 
Bilaga Motion - Verka för nya vagnar för Saltsjöbanan (S) 
 
- - - - - 
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§ 236 KFKS 2019/924 

Motion – Klimatneutralitet som övergripande mål 
Motion den 7 oktober 2019 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen inkom den 7 oktober 2019 från Sidney Holm och Liskulla Zayane (MP), med 
förslag om att Nacka inför klimatneutralitet som ett övergripande mål i kommunens mål 
och resultatstyrning. Motionärerna menar att de pågående klimat-och miljöfrågorna i 
kommunen har blivit lite för mycket i ett stuprör vid sidan av, separat från kommunens 
övriga verksamheter. 
 
Kommunstyrelsens miljöutskott gör bedömningen att Nacka kommuns nuvarande och 
kommande miljö- och klimatarbete rimmar väl med att fullgöra Sveriges åtagande för att 
minska klimatpåverkan och att det därmed inte är nödvändigt att införa klimatneutralitet 
som övergripande mål. Stadsledningskontoret gör samma bedömning som miljöutskottet 
om att Nacka kommun redan idag kan anses bidra till minskad klimatpåverkan. Ett femte 
övergripande mål om klimatneutralitet i kommunens mål -och resultatstyrning tillstyrks inte 
då intentionen med förslaget redan anses uppfyllas inom ramen för kommunens styrmodell 
och nuvarande fyra övergripande mål. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 114 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab, daterad den 18 februari 2020 
Bilaga 1 Motion - Klimatneutralitet som övergripande mål (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 21 januari 2020, § 6 
 
- - - - - 
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§ 237 KFKS 2019/1079 

Motion – Sänkt och indexerat arvode för 
förtroendevalda 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har lämnat in en motion med 
förslag om att arvodet för ett heltidsuppdrag som kommunalråd ska vara 100 procent av 
prisbasbeloppet varje månad, samt att kommunstyrelsens ordförande ska få ett tillägg på 20 
procent av prisbasbeloppet per månad. Mot bakgrund av detta föreslås i motionen att 
kommunalråds- och gruppledararvodena istället bör sänkas och justeras i och med nästa 
mandatperiod. Stadsledningskontorets utredning av arvoden till kommunalråd och 
oppositionsråd visar att arvodena i kommunens jämförelsekommuner ligger på 
motsvarande nivåer och mot den bakgrunden föreslås ingen ändring av 
kommunfullmäktiges beslut om arvoden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 115 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 15 april 2020 
Bilaga 1 Motion - Sänkt och indexerat arvode för förtroendevalda (V) 
 
- - - - - 
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§ 238 KFKS 2019/1090 

Motion - Klimat- och utsläppsperspektiv i bolagsdirektiv 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Representanter från Vänsterpartiet har inkommit med en motion med förslag 
om att uppdatera ägardirektiven för kommunens helägda bolag Nacka vatten och avfall AB 
och Nacka energi AB så att direktiven innehåller klimat- och utsläppsperspektiv. 
 
Stadsledningskontoret, tillsammans med verkställande direktörer för de helägda bolagen, 
föreslår att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. De helägda bolagen omfattas 
av kommunens styrande dokument och har krav på sig att följa gällande lagstiftning samt 
vara ledande i att bedriva en effektiv verksamhet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 116 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 11 januari 2020 
Bilaga 1 Motion - Klimat- och utsläppsperspektiv i bolagsdirektiv (V) 
 
- - - - - 
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§ 239 KFKS 2019/1092 

Motion – Insatser för kommunens klimatarbete 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Nacka kommun arbetar idag på olika sätt i den linje som motionärerna föreslår i sitt 
förslag. Exempelvis så arbetar Nacka med att lyfta miljö- och klimatarbetet genom att 
synliggöra arbetet både i årsredovisning och på Nackas hemsida, för att enklare 
kommunicera ut miljö- och klimatfrågorna. Nacka är även med i nätverk, där ett exempel 
är Eurocites, där Nacka redan 2015 gick med i miljöforumet. Sammantaget är 
bedömningen att arbete redan pågår med att uppfylla intentionerna med motionärernas 
yrkande gällande punkt ett, två och fem med avslag på punkt tre och fyra. Motionen har 
beretts av kommunstyrelsens miljöutskott, som beslutade i enlighet med miljöenhetens 
förslag. Därefter har en revidering skett i tjänsteskrivelsen och i förslag till beslut inför 
beredning i kommunstyrelsens arbetsutskott. Detta för att synliggöra det uppdrag som 
kommunens miljö-och stadsbyggnadsnämnd har och som har bäring på 
förslaget till beslut (punkt 4). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 117 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten från den 10 februari 2020, reviderad den 20 april 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 10 mars 2020 § 15 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsens miljöutskott från miljöenheten, 
daterad den 10 februari 2020 
Bilaga 3 Motion - Insatser för kommunens klimatarbete (V) 
 
- - - - - 
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§ 240 KFKS 2019/1072 

Motion - Kartläggning och samordning av arbete med 
elever med omfattande frånvaro 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott, socialnämnden och utbildningsnämnden har yttrat 
sig över en motion om kartläggning och samordning av arbetet med elever som har 
omfattande frånvaro. Samtliga remissinstanser framhåller vikten av detta arbete och att det 
pågår. Ansvarsförhållandena för samtliga inblandade i en elevs frånvaroproblematik, från 
vårdnadshavare till rektor, huvudman och hemkommun är reglerat i skollagen. 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar liksom utbildningsnämnden att det därför 
redan åligger huvudmän och hemkommun att tillse att skolplikten fullgörs. 
Utbildningsnämnden kommer att behandla ett ärende som redovisar frånvarostatistiken 
utifrån huvudmännens rapporterande på sitt sammanträde i juni. I november kommer 
nämnden dessutom att behandla ett ärende som rör riktlinjer för skolpliktsarbetet och som 
en del av översynen ska även utbildningsnämndens samordningsansvar att ingå. Mot 
bakgrund av remissvaren om hur nämnderna arbetar med elevers frånvaro och att det 
redan åligger huvudmän och hemkommun att arbeta för att elever ska fullgöra sin skolplikt 
och att samverka för elevers bästa, bedöms det redan pågå ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen.  
 
Vid sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020 beslutades även 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå en notering om att utbildningsenheten i samverkan 
med skolhuvudmän, barn- och elevhälsan och barn- och familjeenheten genomför en 
översyn av riktlinjerna om skolplikt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 118 
Bilaga 1 Motion - Kartläggning och samordning av arbetet med omfattande frånvaro 

(V) 
Bilaga 2  Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från kommunstyrelsens 

verksamhetsutskott den 17 mars 2020 § 16 
Bilaga 3  Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från socialnämnden den 24 mars 

2020 § 29 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
Bilaga 4  Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från utbildningsnämnden den 20 

februari 2020 § 12 
 

- - - - - 
  



 
76 (104) 

 14 september 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 241 KFKS 2019/832 

Motion – Särskilt stöd för hemmasittande barn och unga 
Motion den 16 september 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott och utbildningsnämnden har yttrat sig över en 
motion om särskilt stöd för hemmasittande barn och unga. Remissinsatserna framhåller 
vikten av detta arbete. Det åligger redan huvudmän och hemkommun att vidta insatser och 
åtgärder för att tillse hur elever fullgör sin skolplikt. Ansvarsförhållandena för samtliga 
inblandade i en elevs frånvaroproblematik, från vårdnadshavare till rektor, huvudman och 
hemkommun är reglerat i skollagen. Det är även upp till varje huvudman att bestämma hur 
de bäst ska arbeta för att uppfylla skollagens krav på att tillse att eleverna i deras skolor 
fullgör sin skolgång. Då det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom 
förslagen i motionen bör motionen anses färdigbehandlad. 
 
Vid sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020 beslutades även 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå en notering om att utbildningsenheten i samverkan 
med skolhuvudmän, barn- och elevhälsan och barn- och familjeenheten genomför en 
översyn av riktlinjerna om skolplikt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 119 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och utbildningsenheten, daterad den 27 mars 
2020 
Bilaga 1  Motion - Särskilt stöd för hemmasittande barn och unga (S) 
Bilaga 2  Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från kommunstyrelsens 

verksamhetsutskott den 17 mars 2020 § 15 
Bilaga 3 Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från utbildningsnämnden den 20 

februari 2020 § 11 
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 242 KFKS 2019/1068 

Motion – Åtgärder för socialtjänstens personal 
Motion den 18 november 2019 från Christina Ståldal m.fl . (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionen föreslår åtgärder för att förbättra personalläget inom socialnämndens 
verksamhet. Kommunfullmäktige har i mål och budget 2020-2022 fattat beslut om att 
tillföra socialnämnden 12, 9 miljoner kronor till barn- och ungdomsvård. Flera av de 
föreslagna aktiviteterna i motionen pågår idag inom ramen för den satsning som 
kommunfullmäktige gjort. Ett av förslagen i motionen är att erbjuda personal som har 
tjänstgjort i kommunen i tre år och mer en nedgång i arbetstid till 80 procent utan 
löneavdrag. Nacka kommun tillämpar de centralt och lokalt förhandlade kollektivavtal som 
gäller för till exempel arbetstider. Även lika lön för lika arbete är en viktig princip i Nacka 
kommun. Att erbjuda en av kommunens personalkategorier ett lägre heltidsmått med 
bibehållen lön skulle vara kostnadsdrivande och inte ge maximalt värde för skattepengarna. 
Socialnämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 120 
Tjänsteskrivelse från barn- och familjeenheten den 30 april 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020, § 27 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till socialnämnden från barn- och familjeenheten, daterad den 9 
mars 2020 
Bilaga 3 Motion - Åtgärder för socialtjänstens personal (NL) 
 
- - - - - 
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§ 243 KFKS 2019/1175 

Motion – Öppenhet i styrning 
Motion den 16 december 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att alla enkäter och faktaöversyner som kommunen ifyller i 
tävlingssammanhang ska göras av minst två personer. Det föreslås även att samtliga partier 
får tidig och faktagranskad information om alla planer för att kunna fullgöra sitt 
oppositionsarbete. Slutligen förslås att bland annat öppenhet ska prägla Nackas styrning så 
att medborgare och opposition får drägliga villkor och att medborgarnas förtroende för 
demokratin och öppenheten ökar i Nacka. 
 
Utredningen av motionen lyfter att alla tjänstepersoner i Nacka kommun har att iaktta ett 
sakligt och opartiskt förhållningssätt i sin yrkesutövning. Detta ligger väl i linje både med 
kommunens styrmodell och relevant lagstiftning, och är en viktig del i att sakliga och 
opartiska underlag tas fram i det arbete som utförs av tjänstemannaorganisationen. Det 
bedöms inte finnas skäl till att inrätta särskilda kontrollmoment i samband med besvarande 
av enkäter. Det demokratiska oppositionsarbetet har goda förutsättningar att fullgöras då 
kommunens förtroendevalda redan idag får en tidig och faktagranskad information om alla 
planer i enlighet med gällande lagstiftning. Detta gäller för förtroendevalda inom såväl 
opposition som majoritet, och andra intresserade. Det kan även noteras att 
beslutsunderlagen tillgängliggörs då de är färdigställda och upprättade utifrån 
bestämmelserna om allmänna handlingar i offentlighets- och sekretesslagen. Det är av stor 
vikt att kommunen fortsätter att kontinuerligt arbeta med insyn, tillit och demokrati 
eftersom hela kommunens organisation arbetar på uppdrag av Nackaborna. Goda 
förutsättningar för öppenhet i styrningen av Nacka kommun ges av relevant lagstiftning 
tillsammans med kommunens styrmodell. Del av det arbete som görs för att utveckla den 
lokala demokratin sker genom val- och demokratinämndens utökade uppdrag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 4 maj 2020, § 121 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, stadsledningskontorets stab och juridik- och 
kanslienheten 
Bilaga Motion - Öppenhet i styrning (NL) 
 
- - - - - 
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§ 244 KFKS 2019/1067 

Motion – Åtgärder för att förbättra vattenkvalitet i 
Baggensfjärden 
Motion den 18 november 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Den 18 november 2019 inkom Christina Ståldal m.fl. (NL) med en motion, med förslag till 
samarbete med Värmdö kommun om flera åtgärder mot dålig vattenkvalitet i 
Baggensfjärden. 
 
Nacka och Värmdö har sedan lång tid ett samarbete om vattenkvaliteten i Baggensfjärden. 
Kommunerna har tillsammans med konsult tagit fram förslag till åtgärdsprogram för 
Baggensfjärden, med utgångspunkt från mätdata i vattenområdet och förhållandena i 
tillrinningsområdet. Enligt förslaget bedöms det möjligt att med tiden uppnå god ekologisk 
status, med hjälp av ett antal åtgärder som minskar fosforbelastningen - framförallt handlar 
det om att minska utsläpp från enskilda avlopp och dagvatten. För den kemiska statusen är 
underlaget inte tillräckligt gott för en detaljerad åtgärdsplan, vilket gör att första åtgärden 
som behövs är ny och utökad provtagning. 
 
I tillägg till det åtgärdsprogram som kommunerna har tagit fram kan nämnas att Nacka 
kommun blev ålagda enligt dom av mark- och miljödomstolen att senast 2023/2024 bygga 
ut kommunalt VA i hela sydöstra Boos kustområde, vilket är avgörande för att snabbt 
förbättra vattenkvaliteten. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedöms att intentionerna i motionen redan är uppfyllda och 
motionen kan därmed motionen anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 156 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen 
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 
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§ 245 KFKS 2019/1071 

Motion – Fritidsgårdarnas öppettider helgdagar och lov 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har 2019- 
11-14 inkommit med en motion där de föreslår att kommunen ska ge extra stöd till 
fritidsgårdarna för att säkerställa att de ska kunna hålla öppet under helgdagar och lov. 
Fritidsnämnden beslutade 2020-03-25 att upphandla driften av kommunens fritidsgårdar. 
De krav som ställs på anbudsgivarna och tjänsterna bedöms uppfylla de behov som anges i 
motionen angående öppettider av fritidsgårdar. 
Till följd av detta föreslås Kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som 
bedöms uppfylla de angivna behoven i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 157 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 28 
Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden den 31 mars 2020 
Motion den 14 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist M 
 
- - - - -  
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§ 246 KFKS 2019/1088 

Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden i Nacka 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna ser möjligheten att genom att fritidsgårdar finns i bostadsområdena ökar 
även chansen för högre närvaro och föreslår därför att kommunen ska etablera 
fritidsgårdar i alla större bostadsområden i kommunen där de idag saknas. I Nacka finns 
idag sju fritidsgårdar spridda i alla kommundelar. Ungdomar i olika större 
bostadsområden har redan idag möjlighet att delta i den verksamhet som bedrivs i 
kommunens fritidsgårdar. 
I dagsläget planeras för en upphandling av driften av kommunens fritidsgårdar. Den 
kommer att utannonseras under våren 2020. Befintliga fritidsgårdar ingår i 
upphandlingen och av fritidsnämndens beslut om ramar och förutsättningar för 
upphandlingen framgår att öppettiderna ska utökas och även möjligheter till innovation 
och riktad verksamhet för olika målgrupper kommer att förbättras. Sammantaget bedöms 
kommunens nuvarande fritidsgårdar som erbjuder verksamhet till alla kommundelar 
vara tillräckligt för att tillgodose Nackabornas behov. Motionen anses därmed vara 
färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 158 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 30 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden, från kultur- och fritidsenheten daterad 
den 26 februari 2020 
Bilaga 3 Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden i Nacka M 
 
- - - - - 
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§ 247 KFKS 2019/ I 084 

Motion – Kommunalt anställda fritids- och idrottsledare 
Motion den 18 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har 2019- 
11-14 inkommit med en motion där de föreslår att kommunen ska bidra med kommunalt 
anställda fritids- och idrottsledare till fritidsgårdar och idrottsföreningar. De uttrycker även 
i sin motion att dessa ledare bör åta sig att göra extra insatser för att nå ut till barn och 
ungdomar som självmant inte söker sig till aktiviteter utanför skolan. 
Fritidsnämnden beslutade 2020-03-25 att upphandla driften av kommunens fritidsgårdar. 
De krav som ställs på anbudsgivarna och tjänsterna bedöms uppfylla de behov som anges i 
motionen angående fritidsgårdar. 
Angående förslaget att kommunen även bör bidra med kommunalt anställda idrottsledare 
till idrottsföreningar bedömer enheten att en sådan satsning dels skulle kräva överväganden 
från fall till fall samt inte är möjlig att genomföra inom befintliga budgetramar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 159  
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 29 
Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden den 30 mars 2020 
Motion den 18 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 
 
- - - - - 
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§ 248 KFKS 2019/ I 082 

Motion – Cykelsatsningar 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Lisa Rasmussen, Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist M har lämnat en motion med 
förslag om att kommunen bör satsa ytterligare på åtgärder för att öka cyklingen. Delvis 
behövs mätningar och uppföljningar för att kunna genomföra ett strategiskt arbete, och 
därför föreslås periodiska resvaneundersökningar att utföras. I Nackas cykelstrategi 
omnämns både lånecykelstrategi och cykelservicestation, som dock inte är åtgärdade. 
Motionärerna föreslår därför att dessa två åtgärder inrättas, samt efterlyser även en satsning 
på aktiviteter för att öka rekreations- och motionscykling hos barn, vuxna och äldre. 
Då inrättandet av en cykelstation samt satsningar på aktiviteter för att öka rekreations- och 
motionscykling inte ligger i kommunens uppdrag bör motionen avslås. Det noteras även att 
kommunen redan genomför och tar del av relevanta trafikmätningar samt bevakar 
diskussionerna inom regionen avseende satsningar på lånecykelsystem. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 160  
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1. Motion - Cykelsatsningar M 
Bilaga 2. Tjänsteskrivelse från trafikenheten daterad den 25 februari 2020, NTN 2019 /286 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 24 mars 2020, § 46 
 
- - - - - 
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§ 249 KFKS 2019/ I 069 

Motion – Idéstudie om att förlägga en del av 
Värmdöleden i tunnel 
Motion den 18 november 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en idestudie om att förlägga en del av 
Värmdöleden i tunnel. Vägavsnittet som avses är från i höjd med Vikdalsgränd till i höjd 
med Finntorp eller Alphyddan, en sträcka på 1 500 - 2 000 meter. Vid kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott sammanträde den 18 februari 2020 beslutades att återremittera 
ärendet för ytterligare bedömning av kostnadsläget. Enheten för strategisk stadsutveckling 
har därför gjort en övergripande bedömning av vad ett tunnelförslag skulle kunna kosta. 
 
Det är sannolikt att kostnaderna för att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel kraftigt 
kommer överskrida de angivna kostnaderna i motionsförslaget. Kostnaden för 
Värmdöleden i tunnel uppskattas till mellan 3 och 4 miljarder kronor. I nuläget visar 
prognoser på att det generellt är en stor utmaning att nå målet om en 
stadsutvecklingsekonomi i balans till 2030 och kommunens långsiktiga ekonomi. Möjliga 
intäkter från främst markförsäljning för bostäder som beskrivs i motionsförslaget bedöms 
inte kunna täcka kostnaderna för tunnelprojektet, även om en hög exploateringsgrad 
föreslås. Motionärerna beskriver nyttar av att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel. Det 
skulle möjliggöra en tystare och trevligare stadsmiljö, skapa ytor för idrottsändamål samt 
naturmark och ytterligare stadsbebyggelse. Trots potentiella nyttar bedöms de höga 
kostnaderna och osäkerheterna kopplat till ett projekt av denna dignitet vara så stora att det 
i nuläget inte motiverar att initiera en idestudie. Med hänsyn till ovan nämnda 
omständigheter föreslås kommunfullmäktige att besluta att avslå förslaget i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 163  
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 29 april 2020 
Motion – Idéstudie om en tunnel för delar av Värmdöleden 
 
- - - - -  
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§ 250 KFKS 2020/69 

Motion – Behåll och utveckla Naturskolan 
Motion den 27 januari 2020 från Victor Ellström m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
 
Mot bakgrund av detta beslut har Viktor Ellström m.fl. från Socialdemokraterna 
inkommit med en motion om att behålla och utveckla Naturskolan. I motionen föreslås 
att kommunstyrelsen ges i uppdrag att säkerställa Naturskolans verksamhet och får 
uppdrag att utreda möjligheterna till partnerskap och samarbete med andra aktörer. 
 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkommer att intresset är mycket 
låg bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes 
i samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan är låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besöker Naturskolan och att behovet 
i större utsträckning tillgodoses i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
 
Dialog har också förts med Välfärd samhällsservice om ett möjligt övertagande eller 
partnerskap. Bedömningen från Välfärd samhällsservice är att produktionsområdet inte 
har möjlighet att utveckla och driva naturskolan med god kvalitet och ekonomi med de 
förutsättningar som erbjuds. 
 
Den sammantagna bedömningen är därför att det inte varken finns kapacitet eller 
incitament att driva Naturskolan vidare och att motionens förslag bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 25 maj 2020, § 164 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola den 14 april 2020 
Bilaga: Motion - Behåll och utveckla Naturskolan (S) 
 
- - - - - 
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§ 251 KFKS 2020/71 

Motion – Minska fallolyckorna 
Motion den 27 januari 2020 av Khashqyar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
I en motion från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) föreslås att en individbaserad uppföljning 
ska göras för att utvärdera effekterna av de fallförebyggande åtgärder som görs i 
kommunen samt att kommunen tar fram en nollvision där kostnadseffektiva 
fallförebyggande åtgärder presenteras. Äldrenämnden har berett ärendet och lämnat 
synpunkter på motionen utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Huvudmannaansvaret för fallprevention är delat. Region Stockholm har ansvar för 
fallförebyggande åtgärder i ordinärt boende. Nacka kommun bedriver fallförebyggande 
insatser inom det kommunala hälso- och sjukvårdsområdet och även delvis inom Region 
Stockholms ansvarsområde. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott instämmer i vikten av att kommunen bedriver ett aktivt 
fallförebyggande arbete. Utvecklingsområden som planeras att genomföras är bland annat 
uppföljning av fallprevention på individnivå, kompetensutveckling inom fallprevention hos 
såväl handläggare som anordnare samt en översyn av de specifika kundvalsvillkoren. 
 
Redan idag görs flera insatser för att förebygga fallolyckor, genom att möjliggöra för 
seniorer att ta del av hälsofrämjande aktiviteter såsom qigong, balansskola och 90- 
plusgympa. I den offentliga miljön prioriterar kommunen vinterväghållning av gångbanor 
för gator och vägar för att bl.a. förebygga fallskador. Kommunen delar sedan flera år även 
ut broddar kostnadsfritt. Nacka kommun driver även på för att i samverkan med Region 
Stockholm öka det fallförebyggande arbetet och på sikt reducera antalet fallolyckor. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedömer kommunstyrelsens arbetsutskott att det pågår ett 
arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen och att motionen därmed 
kan anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 183 
Stadsledningskontoret och juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 19 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 29 april 2020 § 20 inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen  
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§ 252 KFKS 2019/828 

Motion – Fältassistenter i Nacka 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar och Andreas Falk (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionen handlar om att starta ett projekt med fältassistenter i Nacka. Det som beskrivs i 
motionen görs redan idag i stor utsträckning av Ungdomsteamet och Polarna Nacka. 
Ungdomsteamet har år 2020 fem anställda ungdomssamordnare med erforderlig 
utbildningsbakgrund som socionom och motsvarande socialpedagog. 
Ungdomssamordnarna bedriver arbete i skolor, och i samverkan med andra aktörer såsom 
fritidsgårdar, nattvandrare, socialtjänst, polis och skola. Polarna Nacka är den del av 
verksamheten som är utåtriktat fältarbetet på kvällar och helger där ungdomssamornarna 
arbetar tillsammans med polarungdomar i åldern 17-19 år. Ungdomssamordnarna har 
anmälningsskyldighet när de får kännedom om att barn riskerar att fara illa och samarbetar 
nära med socialtjänstens myndighet i pågående ärenden exempelvis genom SSPF (Skola 
Socialtjänst Polis Fritid) för ungdomar i riskzon kriminalitet. Motionen synliggör ett behov 
av att tydligare kommunicera ut vilket arbete som kommunen bedriver så att det blir tydligt 
för medborgare och folkvalda vilket förebyggande arbete som görs och vilka aktörer som 
gör vad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 184  
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Fältassistenter i Nacka 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 17 december 2019 § 158, inkl. 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
35, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 253 KFKS 2019/ I 080 

Motion – Återinför fältassistenter 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Västerpartiet föreslår att kommunen ska återinföra fältassistenter. De vill att 
fältassistenterna skall ha ett självständigt uppsökande uppdrag och vara ett stöd för barn 
och ungdomar som har särskilt behov av stöd på fritiden. 
I Nacka kommun driver Välfärd samhällsservice, fältverksamhet i form av Ungdomsteamet 
och Polarna Nacka på uppdrag av socialnämnden, med finansiering från socialnämnden 
och trygghetspaketet. 
Ungdomssamordnarna i ungdomsteamet motsvarar vad många andra kommuner kallar 
fältassistenter. De arbetar i ungdomsteamet med förebyggande arbete på dagtid. På 
helgkvällar och vissa vardagskvällar arbetar de uppsökande med konceptet Polarna. Arbetet 
sker i samverkan med andra aktörer. Genom ungdomsteamets arbete uppfylls en del av 
förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 185 
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Återinför fältassistenter 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020 § 30, inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
36, inkl. tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 254 KFKS 2020/ 196 

Motion – Anslut kommunen till nätverket 
Klimatkommunerna 
Motion den 2 mars 2020 av Helena Westerling mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Socialdemokraterna Nacka har inkommit med en motion om att Nacka kommun bör 
ansluta sig till nätverket Klimatkommunerna. I Nacka kommuns mål och budget 2020- 
2022 är en av de politiska inriktningarna att Nacka ska bli en miljösmart kommun. Att 
ansluta sig till Klimatkommunerna skulle kunna vara i linje med ambitionen att vara en 
miljösmart kommun. Genom att utbyta information, ideer och erfarenheter skulle nätverket 
kunna bidra till att Nacka tillsammans med andra medlemmar stödjer varandra i arbetet 
med att minska sin klimatbelastning. Dock behöver det ses över hur eventuell medverkan i 
Klimatkommunerna ställer sig i förhållande till andra klimat- och miljönätverk som 
kommunen redan är med i. Sammanfattningsvis föreslås det att kommunfullmäktige 
beslutar att kommunen ska se över behovet av att ansluta sig till Klimatkommunerna. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 207 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten den 12 maj 2020 
Bilaga 1 Motion 
Bilaga 2 Frågor för inträdesprov 
 
- - - - - 
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§ 255 KFKS 2019/1094 

Motion – Gatuparkering och parkeringstal vid 
nybyggnation 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att ingen kantstensparkering på gator i anslutning till nybyggnation 
planeras inom projekten och att endast krav på parkeringsplats för servicefordon och 
hemtjänst ställs. Vidare föreslås att dagens regelverk för parkeringstal vid nybyggnation 
upphävs. 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020. Det har 
uppmärksammats att dokumentet som föreslås upphävas, felaktigt har benämnts 
Rekommenderade parkeringstal i Nacka (2013). Dokumentets rätta namn är 
Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka kommun (2014). I 
denna tjänsteskrivelsen anges korrekt namn på dokumentets namn genomgående. 
Enheten för strategisk stadsutveckling föreslår, i linje med miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens beslut, att kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige: 
- att avslå yrkandet om att ingen kantstensparkering på gator i anslutning till nybyggnation 
planeras inom projekten eftersom kantstensparkering, eller angöring, behövs för att 
säkerställa de lagkrav som ställs och möjliggöra för det gatuliv kommunen önskar uppnå. 
- att avslå yrkandet att endast krav på parkeringsplats för servicefordon och hemtjänst 
ställs. 
- att delvis bifalla yrkandet att dagens regelverk för parkeringstal vid nybyggnation upphävs 
genom beslut om att upphäva Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i 
Nacka kommun (2014). 
Motiven till att upphäva Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka 
kommun (2014) är att ett mer kostnadseffektivt byggande kan uppnås samt uppfyllelse av 
Nackas övergripande mål om hållbart resande. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 208 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 26 maj 2020 
Bilaga 1 Motion från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) den 18 november 
2019 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020 
inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Rekommendation av parkeringstal vid ny- och ombyggnad i Nacka kommun 
(2014) 
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Bilaga 4 Rekommenderade parkeringstal för bostäder i Nacka (2016) 
 
- - - - - 
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§ 256 KFKS 2019/925 

Motion – Pollineringsplan för Västra Sicklaön 
Motion den 7 oktober 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en pollineringsplan för Västra Sicklaön. 
Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 28 januari 2020 (Dnr NTN 
2019 /231). Natur- och trafiknämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att bifalla 
förslaget i motionen och uppdra åt natur- och trafiknämnden att i arbetet med mål och 
budget för 2021 ta fram kostnads- och ambitionsnivåer för framtagande av en 
pollineringsplan. 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i vikten av att beakta frågan om 
pollinerande insekter, men anser att frågan om pollinering bör ses i ett helhetsperspektiv 
tillsammans med andra underlag inom arbetet med biologisk mångfald. Det finns mål om 
biologisk mångfald i flera av kommunens styrdokument, och ur ett ekonomiskt perspektiv 
är det viktigt att göra en avvägning av att använda befintliga verktyg gentemot att ta fram 
nya underlag. Enheten bedömer att de befintliga verktyg som finns ska användas för att 
styra mot de mål som kommunen fastställt i miljöprogrammet. Sammantaget föreslår 
enheten därför att kommunfullmäktige noterar att arbetet med pollinering ingår i 
kommunens samlade arbete med biologisk mångfald och att natur- och trafiknämnden i 
arbetet med mål och budget för 2021 kommer att göra en samlad avvägning av vilka av 
nämndens åtgärder som ska prioriteras. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 209 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för strategisk stadsutveckling, 
daterad den 10 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 28 januari 2020, § 6 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse, beslutsunderlag till natur- och trafiknämnden den 28 januari 
2020 
Bilaga 3 Motion -Pollineringsplan för Västra Sicklaön (MP) 
 
- - - - -  
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§ 257 KFKS 2019/I093 

Motion – Avsluta Konsten att skapa stad 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
I motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) föreslås 
att kommunen omedelbart avslutar Konsten att skapa stad samt att ansvaret för konst och 
kultur i det offentliga rummet återförs till kulturnämnden då motionärerna anser att 
programmet begränsar den konstnärliga friheten och styr innehållet i den offentligt 
finansierade konsten. 
Ärendet behandlades i kulturnämnden den 26 maj 2020. Kulturnämnden har föreslagit att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå förslagen i motionen eftersom vare sig Program fiir 
konst och kultur i det offentliga rummet eller modellen Konsten att skapa stad innefattar 
krav gällande vad offentlig konst ska innehålla. Programmet eller modellen innehåller inte 
heller några övriga begränsningar av den konstnärliga friheten. Enheten för strategisk 
stadsutveckling instämmer i kulturnämndens förslag till beslut föreslår därför att motionen 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 210 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 5 augusti 2020 
Bilaga 1 Motion från av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 12 maj 2020 
Bilaga 4 Program för konst och kultur i det offentliga rummet 
 
- - - - - 
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§ 258 KFKS 2019/ I083 

Motion – Spontan- och deltagarkultur 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun utreder förutsättningarna för spontan- och 
deltagarkultur, ur ungas och ur kulturutövares perspektiv samt att återkomma med förslag 
hur Nacka kan förenkla för och tillgängliggöra spontan- och deltagarkulturen. 
Inom ramen för kulturnämndens ansvarsområden görs insatser för att skapa möjligheter till 
spontan kultur. I planeringen av nya lokaler bedöms möjligheter att kunna nyttja 
utomhusytor som ligger i direkt anslutning till framtida bibliotek och kulturhus. 
I yttranden för detaljplaner ger kulturnämnden förslag att utreda till exempel 
utomhusscener och dansbanor där det kan vara lämpligt. Evenemang i det offentliga 
rummet, i parker eller på andra platser, kräver polistillstånd och handläggning inom 
kommunen, vilket kräver god framförhållning. Samverkan sker för att förenkla 
handläggningen av olika tillstånd. 
Det finns öppen, avgiftsfri kulturskola för alla barn och ungdomar från 7 - 20 år och 
genom stipendiet Peng Direkt ges ungdomar mellan 13 - 20 år möjlighet att arrangera egna 
kulturevenemang. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 211 
Protokollsutdrag från kulturnämnden den 26 maj 2020 § 24 
Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 4 maj 2020 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
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§ 259 KFKS 2019/ I 066 

Motion – Satsningar på skolbibliotek och 
skolbibliotekarier 
Motion den 18 november 2019 av Mikael Carlsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nackas skolor ska ha ett väl fungerande skolbibliotek med en 
kompetent skolbibliotekarie och att skolorna ska ges extra pengar för att genomföra detta. 
Regeringen har tillsatt en särskild utredare med uppdrag att föreslå åtgärder för att stärka 
skolbiblioteken i syfte att ge alla elever likvärdig tillgång till skolbibliotek, (Stärkta 
skolbibliotek och läromedel, U 2019:04). I uppdraget ingår även att utreda och föreslå 
åtgärder för att öka tillgången till skolbibliotek och utbildade skolbibliotekarier. Uppdraget 
ska redovisas den 30 november 2020. 
 
Utbildningsnämnden har berett motionen och noterade för egen del att kommunala och 
fristående huvudmän har ansvar för elevers tillgång till skolbibliotek. Utbildningsnämnden 
föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom det pågår ett utredningsarbete på 
uppdrag av regeringen som kan komma att påverka skollagen gällande motionärernas 
förslag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 212 
Protokollsutdrag från utbildningsnämnden, daterad 13 maj 2020 § 25 
Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten, daterad den 21 februari 2020 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
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§ 260 KFKS 2020/70 

Motion – Återuppta kommunaliseringen av 
hemsjukvården 
Motion den 27 januari 2020 av Khashayar Farmanbar mfl (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
I motionen föreslås att Nacka kommun ställer sig bakom en kommunalisering av 
hemsjukvården, att kommunstyrelsen ges i uppdrag att lyfta frågan gentemot Storsthlm och 
Region Stockholm samt att Nacka kommuns ambition ska vara att kommunaliseringen, och 
den skatteväxling som är en följd av denna, ska vara genomförd senast den 1 januari 2022. 
Socialnämnden och äldrenämnden har berett ärendet utifrån respektive nämnds 
ansvarsområde. Båda nämnderna ställer sig positiva till första att-satsen i motionen, men 
föreslår att den andra och tredje att-satsen avslås. 
Stadsledningskontoret instämmer i socialnämndens och äldrenämndens förslag att bifalla 
den första att-satsen i motionen. Däremot bedömer stadsledningskontoret att även den 
andra att-satsen bör bifallas, då det utifrån medborgarperspektivet finns anledning att 
aktualisera frågan på nytt. Region Stockholm är den enda regionen i landet som fortfarande 
inte överlåtit ansvaret för hemsjukvården till kommunerna. Avseende den tredje att-satsen 
bedömer stadsledningskontoret att det är svårt att fastställa ett specifikt datum för när 
kommunaliseringen ska vara genomförd och föreslår därför att denna att-sats avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 213 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 24 
juni 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 16 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 17 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 261 KFKS 2019/ I 064 

Motion – Föräldralediga fritidspolitikers barns vistelsetid 
på förskola och fritidshem 
Motion den 18 november 2019 av Khashayar Farmanbar mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att föräldralediga politiskt förtroendevalda ska kunna välja att istället 
för barnpassningscheckar få rätt till utökade vistelsetimmar dagtid på förskola och 
fritidshem för att kunna närvara på formella politiska möten i kommunen. Om 
föräldralediga politiskt förtroendevalda ska ges möjlighet att utöka antalet timmar i 
förskola, pedagogisk omsorg och fritidshem för sina barn så behöver förtroendeuppdrag 
inom politiken likställas med förvärvsarbete, vilket i nuläget inte är i enlighet med 
skollagen. Det är också tveksamt att behandla politiska förtroendeuppdrag annorlunda än 
andra förtroendeuppdrag och det skulle kunna innebära att kommunen inte behandlar 
medborgare likvärdigt. Det finns med gällande regelverk redan möjligheter att förlägga 
barns vistelsetid i förskola och fritidshem till tid då man som föräldraledig politiker har 
politiska möten på dagtid. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 214 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 4 augusti 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från utbildningsnämnden den 13 maj 2020, § 27 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - -  
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§ 262 KFKS 2020/833 

Motion – Strategi för kommunens laddinfrastruktur 
Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 263 KFKS 2020/834 

Motion – Bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Motion den 14 september 2020 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 264 KFKS 2020/835 

Motion – Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen 
Motion den 14 september 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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§ 265 KFKS 2020/839 

Interpellation – Danvikens kyrkogård 
Interpellation den 14 september 2020 från Carl-Magnus Grenninger (S) till natur- och trafiknämndens 
ordförande Hans Peters (C) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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§ 266 KFKS 2020/840 

Interpellation – Bygge av hiss i Finnboda 
Interpellation den 14 september 2020 från Khashayar Farmanbar (S) till kommunstyrelsens ordförande 
Mats Gerdau 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraterna. 
”Khashayar Farmanbar (S) anmälde i tid till denna kommunfullmäktige att få ställa en enkel 
fråga lydande ”Avser den politiska majoriteten att starta bygget av hissen i Finnboda inom 
detta år?” Presidiet ansåg att frågan är för komplex för att kunna ställas som enkel fråga 
varpå detta är inlämnad som interpellation. Dock vill jag marker att jag inte delar presidiets 
bedömning. Frågan torde vara tillräckligt enkelt att svara på utan att behöva fördröjas till 
nästa kommunfullmäktige.” 
 
- - - - - 
  



 
103 (104) 

 14 september 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 267 KFKS 2020/841 

Interpellation – Personalflykt bland högre tjänstemän i 
Nacka kommun 
Interpellation den 14 september 2020 från Christina Ståldal (NL) till kommunstyrelsens ordförande 
Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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 14 september 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 268 KFKS 2020/842 

Interpellation – Mötesplats för seniorer i Saltsjöbaden 
Interpellation den 14 september 2020 från Christina Ståldal (NL) till äldrenämndens ordförande Karin 
Teljstedt (KD) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
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